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A tartalomból:

Kedves Szakszervezeti Tagok, 
Barátaim, Kollégák!
Kedves Olvasó!

Minden év kezdetekor, az élet min-
den területén úgy a magánéletben,
mint a munka világában értékeljük
az elmúlt időszak eseményeit és át-
tekintjük az előttünk álló feladato-
kat. Az értékelést az EVDSZ I. Tag-
gyűlésén megtettük és kitekintet-
tünk már a jövő feladataira is. 

Ebben az évben is fontos feladat a
nemzetközi kapcsolatok révén a
tagság érdekeinek képviselete az euró-
pai folyamatokban, legyen az gazdasá-
gi vagy érdekképviseleti terület. Ezen
a területen a Kanadával és az Amerikai
Egyesült Államokkal való szabadkeres-
kedelmi döntés, illetve tárgyalás emel-
kedik ki. Fontos tudni, ezen szerzõdé-
sek nem az állampolgárok, a mi
érdekeinket szolgálják, hanem a
befektetõk jogainak érvényesü-
léseinek biztosítása érdekében
köttetnek. Érdemes kifejez-
nünk azt, hogy a jelenlegi formá-
jában nem értünk egyet ezen
szerzõdések tartalmával, ezért
kell részt venni az európai szintû
elektronikus aláírás gyûjtésben. (Ez
mind a honlapunkon, mind a
Facebook oldalunkon elérhetõ.) Két
millió aláírás összegyûjtése esetén – ez
már a vízhez való hozzájutás alapjog-
ként való elismerés esetében sikerült
–az európai és a nemzeti döntéshozók
kénytelenek lesznek figyelembe venni
az állampolgárok akaratát. Az elektro-
nikus aláírási akcióhoz jelenleg közel
1,3 millió ember már csatlakozott!
Akadályozzuk meg együtt a befekte-
tõk világuralmát!

Országos szinten elsõsorban a tavaly
kikényszerített tárgyalások lefoly-
tatása és eredményes lezárása jelen-
ti a legfontosabb feladatot. Melyek is
ezek? Az Mt. és a sztrájktörvény módosí-
tása, a szervezet fokozott elhasználódásá-
val járó munkakörökben foglalkoztatott
munkavállalók helyzetének javítása. 

Nem szabad lemondanunk a

nyugdíjrendszer rugalmassá téte-
lérõl, a korhatár elõtti ellátások le-
hetõségének biztosításáról sem. A
magyar közszolgáltató társaság létreho-
zásáról folyó tárgyalásokon is részt kell
vennünk. 

Az országos bérajánlás már meg-
született. Ebben igen nagy szerepe
van a múlt év végi érdekérvényesítõ lé-
péseknek! Ágazati szinten már meg-
kezdtük a 2015. évi bértárgyalást, és cél-
ként tûztük ki a
reálkereset
növekedés
elérését.

Az ez évi feladatok közé tartozik a
VAPB regisztrációjának megújítása, a
VKSZ vitatott kérdésének jogi úton va-
ló tisztázása. Ezt követõen – reménye-
ink szerint – sor kerülhet a VKSZ mó-
dosításának aláírására is.

Le kell folytatnunk, illetve részt kell
vennünk az energiapolitikai kérdések-
rõl folyó tárgyalásokon, mind a kor-
mányzattal, mind az országgyûlésben
részt vevõ pártokkal.

Végre kell hajtani a TÁMOP projekt-
bõl adódó feladatainkat és le kell zárni
a projektet.

Mûködtetni kell az EVDSZ testülete-
it, biztosítani kell a gazdálkodás egyen-
súlyát, valamint az információáramlást.
Szélesíteni kell a szakszervezeti tagsá-
got megilletõ szakszervezeti juttatások
körét is! Együtt kell mûködnünk eddi-
gi partnerszervezeteinkkel, a LIGA
Szakszervezettel és más – elsõsorban

„ágazati” – szakszervezetekkel. Céljaink
elérése érdekében ezen kört bõvíteni
kell, hiszen az együttmûködésnek
nincs alternatívája! 

Foglalkoznunk kell az EVDSZ jövõjé-
vel, folytatva a tavalyi évben elkezdett
munkát. A leghangsúlyosabb feladat
szakszervezeti tagjaink megtartá-
sa és a tagszervezés. Növelnünk kell
a mozgósítási képességünket is. Ezek
nélkül nem lehetünk sem tagszakszer-
vezeti, sem ágazati szinten erõs érdek-
képviseleti szervezet!

Kedves Olvasó!

Ezek a kihívások, ezek a feladatok áll-
nak elõttünk 2015-ben a teljesség igé-
nye nélkül. Ez nem kevés, nem is kis
feladat, de összefogással megoldható!
Ezen feladatok elvégzéséhez szükség
van szövetségesekre, partnerekre, de
leginkább a szakszervezeti tagságra és
a szakszervezeti tisztségviselõkre. To-
vábbá szükséges még, hogy szakmailag
felkészülten tárgyaljunk, korrekt, kiszá-
mítható partnerek legyünk. Ezen túl
azonban az is kell, hogyha a tárgyalá-
sok megrekednek vagy eredménytele-
nül zárulnak, azaz érdekeinket a tárgya-
lóasztalnál nem tudtuk érvényesíteni,
akkor bizony igénybe kell venni az erõ-
sebb érdekérvényesítési eszközöket is,
már amire a törvényesség keretein be-
lül lehetõségünk van. Aláírást kell gyûj-
tenünk, utat kell lezárnunk, demonst-
rálnunk kell! Azonban ezek az akciók
is csak akkor hatásosak, eredménye-
sek, ha minél többen veszünk benne
részt!

Ezen gondolatok jegyében kívánok
minden szakszervezeti tagnak, az iparág
minden munkavállalójának, minden part-
nerünknek, akik segítik céljaink elérését,
minden tárgyaló partnerünknek és min-
den kedves olvasónak mind a magánélet-
ben, mind a munkahelyeken áldott, bé-
kés, egészségben, sikerekben gazdag, sze-
retetteljes boldog új esztendõt! Ugyanezt
kívánom magunknak, az EVDSZ-nek is!
EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

dr. Szilágyi József
EVDSZ Elnök

Milyen kihívások várnak ránk 2015-ben?Milyen kihívások várnak ránk 2015-ben?Milyen kihívások várnak ránk 2015-ben?
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Kedves Kollégák! Kedves Barátaim! 

„Sikeres volt az EVDSZ részvétele a 2014. december 15-i félpályás útlezárásokban. Tagszak-
szervezeteink 14 helyszínen (ezek közül 4 esetben helyszíni felelõsként), több, mint 120 gép-
jármûvel képviseltették magukat a demonstrációban. Tettünk egy lépést, de még nem ér-
tünk az út végére!” - írta a demonstráció után dr. Szilágyi József EVDSZ Elnök. 

Ezek után megszületett a bérmegállapodás, amit a Felek 2014. december 29-én
aláírásukkal is elláttak és amely tartalmazza a következõ szándékot: tárgyalások
az Mt-rõl, a sztrájktörvényrõl, a korkedvezmény kiváltásáról.

2015-ben 105 ezer forint a minimálbér, a garantált bérminimum összege 122 ezer
forint, a vállalkozási szférának ajánlott béremelés mértéke pedig 3-4 százalék. A Szak-
szervezetek országos akciósorozata után a megállapodásba bekerült, hogy a VKF ke-
retei között rövidesen konzultációt kezdenek a követelésekrõl. (lásd jobbra)

„Gaskó István, a LIGA Szakszervezetek elnöke a munkavállalók képviseletében kiemelte:
megfelelõ megállapodást kötöttek, aminek eredményeképpen 3-4 százalék közötti béraján-
lás is született, azaz sikerült egy olyan orientációt adni a munkahelyi tárgyalásokra, ami a gaz-
dasági potenciált is figyelembe véve irányszámot ad a tárgyaló partnereknek. Hozzátette: az
utóbbi években a gyakorlat mindig felülírta a megállapodásokat, mindig több volt az átlagos
bérnövekedés, mint amit az ajánlás tartalmazott. Reméli, hogy 2015-ben 5 százalék körüli lesz
az átlagos keresetnövekedés. Gaskó István kiemelte: tárgyalni fognak a sztrájkjog problémás
kérdéseirõl, valamint a Munka törvénykönyvének felülvizsgálatáról is. Hozzátette: elrendez-
ték a „nagy port kavart” korkedvezményes nyugdíj ügyét is, a felek tudomásul vették, hogy
december 31-vel a rendszer kivezetésre kerül. Egyetértés van abban, hogy jogszabályi garan-
ciát kell adni arra, hogy az erõs fizikai valamint pszichikai igénybevételnek kitett munkakö-
rökben dolgozóknak valamiféle védelmi rendszert állítsanak fel, aminek a részleteit a tárgya-
lóasztalnál fogják tisztázni a szociális partnerek - tette hozzá. Gaskó István közölte azt is, hogy
az elmúlt hetekben-hónapokban szervezett tiltakozó akciókat most lezárják, de fenntartot-
ta annak a lehetõségét, hogy ha „nem kellõ irányt vesznek” a tárgyalások, akkor folytassák a
törvényben megengedett eszközökkel az érdekérvényesítést.” forrás: liganet.hu

Az EVDSZ tárgyalódelegációja 2015. január 12-én megkezdte a VÁPB-ben az ágazati 2015.
évi Villamosenergia-ipari Bér és Szociális Megállapodásról szóló tárgyalások elõkészítését. 

Az EVDSZ Szövetségi Vezetése 2015. január 21-én elfogadta a fõbb irányelveket és felha-
talmazta az Elnökséget és a tárgyaló delegációt a tárgyalások lefolytatására!

A Villamosenergia-ipari Bér és Szociális Megállapodás 2015. évre szóló tervezetet keresd
és megtalálod a helyi szakszervezeti irodákon! 

A következõ VÁPB egyeztetésre 2015. január 29-én kerül sor.

A Cél nagy, ezért is fontos, hogy magunkévá tegyük az angol puritánok jelszavát:

"Bízz Istenben, de tartsd szárazon a puskaport!"

Téglás József EVDSZ Elnökhelyettes

A Szövetségi Vezetõség fontosnak tekinti:
●● a foglalkoztatás kérdések megállapodásban történõ rögzítését!
●● A reálkereset növekedésben történõ megállapodás elérését!
●● A minimálbérek növelését, a további bérkategóriákban történõ megállapo-

dás megõrzését és a hozzájuk kötõdõ bérek emelését! 
●● Az infláció kezelésének elérését!
●● További feladata a tárgyalóknak a 2015. évi szociális juttatások tekintetében a

juttatások megõrzésén túl a minimális mérték emelése!

Sikeres volt a 2014. december 15-i félpályás útlezárás

Megindultak az ágazati szintű bértárgyalások
2015-ben 105 ezer forint a minimálbér
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Országos 
bérmegállapodás 
– a tárgyalások belülrõl

A megállapodási folyamat résztvevője
volt tagszakszervezetünk elnöke, a Li-
ga társelnöke Gál Rezső, akit tapaszta-
latairól kérdeztünk:

– Rezsõ, te hogyan láttad belülrõl a
megállapodás megszületését?

– Igen, mint a LIGA Társelnöke mindvégig
részt vettem a tárgyalásokban, valamint az
ezt megelõzõ találkozón is Varga Mihály mi-
niszter úrral. Meglehetõsen feszült légkör-
ben zajlottak a többfordulós egyeztetések, s
közben volt a LIGA parlament elõtti tünteté-
se, majd az ezt követõ útlezárások is.

– Véleményed szerint a demonstráci-
ók eredményesek, célra vezetõek voltak?

– Végül bér és szociális vonatkozásban
mindkét fél számára még elfogadható meg-
állapodás született, mely a két ünnep között
december 29-n aláírásra került.

Rendhagyó módon bekerült a szövegbe
olyan garancia is, hogy a munka világának
kritikus szabályozásai (Munka Törvény-
könyv, Sztrájk törvény, korkedvezményes
nyugdíj kérdés) további tárgyalási téma lesz.

Azt persze tudni kell, hogy pl. a 3-4%
bérajánlás még nem jelent pénzt a bo-
rítékban, s már nem egyszer megéltük
azt a csúfságot, hogy az állami vagyon-
kezelõ figyelmen kívül hagyta a kor-
mány ajánlását. Ez pedig nem más,
mint inkorrekt színjáték, tehát a mun-
kavállalók a puskaport tartsák szára-
zon. - T.A.T-

Az EVDSZ 2015. január 21-én tartotta az év el-
ső Szövetségi Vezetőségi ülését, amelyen az
alábbiak történtek:

– Az SZV megvitatta a 2015. évi ágazati bérmeg-
állapodás tervezetét és jóváhagyta a tárgya-
lások a tárgyalódelegáció által képviselendõ elve-
ket. 

– Az SZV elsõ olvasatban megismerte és megvitat-
ta az EVDSZ 2015. évi rendezvénytervét és
munkaprogramját.

– A résztvevõk, tájékoztatást kaptak a LIGA Tanács
ülésén elhangzott témákról, munkabizottságok
alakításáról és döntésekrõl.

– Az SZV a LIGA Tanács felé, az EVDSZ-t a Ver-
senyszférás Munkabizottságába dr. Szilágyi
József EVDSZ elnököt, míg a Munkavédelmi
Bizottságba a VIMFÓ által javasolt személyt
(Kovács János VIMFÓ elnököt) jelölte. 

– A résztvevõk megerõsítették, hogy a korhatár
elõtti ellátások vonatkozásában LIGA által
alakított munkacsoportban/bizottságokban az
EVDSZ-hez tartozó tagságot továbbra is Lõrincz
László PADOSZ elnök képviselje. 

– Az SZV kiemelt fontossággal bíró témának

tekinti a korhatárelõtti ellátásokról és a
sztrájkszabályozásról szóló tárgyalások
folytatását!

Az SZV, f o n t o s Európai és egyben Magyarországi
kérdésnek tartja a Transzatlanti Kereskedelmi és
Befektetési Partnerségrõl szóló szerzõdés (TTIP)

témáját, ezért döntött annak széleskörû megismeré-
sérõl, a szakszervezetek és munkavállalók szempont-
jából megfogalmazott álláspontunk kialakításáról, és
annak képviseletérõl. A feladatot, a kiemelt felada-
tok közé soroltuk! (bõvebb információ honlapun-
kon) tj

Szövetségi Vezetõségi ülés

MI MMENNYI 22015-bben?

Egészségügyi sszolgáltatási jjárulék 6.930,- FFt/hó ((231,- FFt/nap) 

A munkáltató bbéérreenn kkíívvüü-
llii jjuuttttaattáássookkaatt 550000 eezzeerr
ffoorriinntt hheellyyeetttt,, 22001155-bbeenn
már csak évi 200 ezer fo-
rintig adhat a jelenlegi
35,7 százalékos közteher
mellett, az e feletti rész
adóterhe idéntõl 51,17
százalék lesz. 
Ugyanakkor a SZÉP-
kártya formájában a 200
ezer forintos keretösszeg
felett is mmeeggmmaarraaddhhaatt aazz
aallaaccssoonnyyaabbbb aaddóótteerrhhee-
llééss éévvii 445500 eezzeerr ffoorriinnttiigg..
A hháázzaassppáárrookk együttesen
hhaavvii 3311 225500 ffoorriinntttal
csökkenthetik adóalap-
jukat és elegendõ az
eeggyyiikk ffééllnneekk eellssõõ hháázzaass-
nak lennie! 

Az eeggyy ééss kkéétt eellttaarrttootttt eesseettéénn, a kedvezményezett és jogosultsági hóna-
ponként a családok összevont adóalapot csökkentõ kedvezménye havi 6622
550000 ffoorriinntt lesz.
További részletes információ a honlapunkon található: www.vd.hu
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Nyugdíjszabályok 2015-ben
Mivel az úgynevezett valorizációs szorzószámokat márciusban közlik, az addig
nyugdíjba vonulók 2015-ös nyugdíját nem lehet megállapítani; az érintettek egy-
elõre nyugdíjelõleget kapnak. Nézzük ki az, aki nyugdíjba vonulhat 2015-ben?A
társadalombiztosítási nyugellátásról (röviden: Tny.) 1997. évi LXXXI. törvény 18.
§-a szerint öregségi teljes nyugdíjra az jogosult, aki betöltötte a reá irányadó öreg-
ségi nyugdíjkorhatárt, rendelkezik legalább húsz év szolgálati idõvel, és azon a na-
pon, amelytõl kezdõdõen az öregségi teljes nyugdíjat megállapítják, nem áll biz-
tosítási jogviszonyban.
Nyugdíjkorhatár
2010. óta a nyugdíjkorhatár fokozatosan emelkedik. Öregségi nyugdíjkorhatára-
ki 1952-ben született, a 62. életév betöltését követõ 183. nap, aki 1953-ban szüle-
tett, a betöltött 63. életév, aki 1954-ben született, a 63. életév betöltését követõ 183.
nap, aki 1955-ben született, a betöltött 64. életév, aki 1956-ban született, a 64. élet-
év betöltését követõ 183. nap, aki 1957-ben vagy azt követõen született, annak a
betöltött 65. életév.
2015-ben az 1952. második félévében születettek fogják betölteni nyugdíjkorha-
tárukat, a 62. életév betöltését követõ 183. napon. Az 1952. elsõ félévében szüle-
tettek már 2014-ben elérték nyugdíjkorhatárukat. Az 1953-ban születettek, mivel
nyugdíjkorhatáruk a betöltött 63. életév, 2016-ban válnak öregségi nyugdíjra jo-
gosultakká. 

Szeretnél még többet megtudni a Szolgálati idõ - A biztosítási jogviszony hiánya
- Nyugdíjbavonulás korhatár elõtt - Korhatár elõtti ellátások - Az öregségi nyugdíj
összege 2015-ben - Keresõtevékenység 2015-ben - Korhatárt betöltöttek munká-
ba állása - Korhatár elõtti ellátásban részesülõk munkába állása kérdéseirõl - itt meg-
találod: http://ado.hu/rovatok/tb-nyugdij/nyugdijszabalyok-2015-ben#

Információnk szerint az erõmûvi kapacitásból 
2020-ra 1500 megawattnyi fog hiányozni!

Jelenlegi ismereteink szerint, hazánkban 9 ezer MW-nyi beépített, üzemelõ kapaci-
tás van, ami 2020-ra 6-7 ezer MW-ra zsugorodhat – de ha ez még nem lenne elég: je-
lezzük, hogy az elmaradó beruházások, fejlesztések és felújítások hiányában az import-
energia aránya, a jelenlegi duplájára növekedhet!  Lehet, hogy Mi nem értünk hozzá?
Talán nézzük, mit mond a Magyar Villamosenergia-ipari Átviteli Rendszerirányító Zárt-
körûen Mûködõ Részvénytársaság (MAVIR ZRt.) néhány beszédes táblázata!

„Az újabb két paksi atomerõmûvi
blokk sem elegendõ ahhoz, hogy
hosszú távon garantálja az ország
biztonságos áramellátását, az
egyéb erõmûvi beruházásokhoz
sürgõsen el kell készíteni a nemze-
ti erõmûfejlesztési cselekvési ter-
vet” Érdekelnek az adatok és a rész-
letek: http://www.vg.hu/
vallalatok/energia/nemzeti-
eromufejlesztesi-tervet-
kaphatunk-441999

EVDSZ – „a szabályozások hiánya és a döntések elmaradása, valamint az
energiastratégiában foglaltaktól eltérõ kormányzati intézkedések már
rövidtávon is veszélyeztetik az energia ellátás – a villamosenergia- és a
hõszolgáltatás – folyamatosságának biztosítását, elõrevetítik az energia
ellátási zavarok bekövetkezését!" – részletek az elõzõ számunkban 

A LIGA nem támogatja a boltok 
vasárnapi bezáratását

A LIGA Szakszervezetek – melynek tagja az EVDSZ is – szerint, ez a döntés cso-
portos elbocsátásokkal, a munkájukat megõrzõk számára komoly jövedelemcsök-
kenéssel jár, ami sem a munkavállalók érdekeit, sem a vállalkozások érdekeit, sem
a nemzetgazdaság érdekeit, sem pedig a vásárlók érdekeit nem szolgája!
Korlátozzák az üzletek nyitva tartását
A jövõben a törvény bevezeti az úgynevezett kiskereskedelmi nap fogalmát:
Kiskereskedelmi napokon üzletek 6 és 22 óra között tarthatnak nyitva.
Gátolják a népszavazás kiírását
A LIGA és a VOSZ népszavazási kezdeményezését megelõzve az Összefogás elne-
vezésû párt már a törvény elfogadását követõen azonnal benyújtott több értelmez-
hetetlen népszavazási kérdést is a tárgyban, ezzel is távol tartva más szervezeteket
a népszavazás kezdeményezésétõl.
Az új szabályok ellehetetlenítik a népszavazás intézményét 
A népszavazás – mint lehetõség és alapjog – 1998-ban belekerült az Alkotmányba.
Ekkor még érvényességi küszöböt nem, az eredményességhez pedig elegendõ volt
a leadott szavazatok több, mint fele, valamint a választópolgárok több, mint negye-
de azonos választ adjon a kérdésre.
Az Országgyûlés 2012. január 1. napján új Alaptörvény VEZETETT be, ami
jelentõsen megváltoztatta a népszavazáshoz fûzõdõ állampolgári jogain-
kat!  A 2/3-os jogalkotó az érvényességi küszöböt, az összes választásra jo-
gosult polgár részvételének több, mint feléhez kötötte és bõvítette a til-
tott kérdések körét.
Miért is nem lepõdünk meg, ha azt haljuk, hogy „Európában is példa nélküli az,
hogy a jogalkotó éppen az alkotmánymódosításokat zárja ki a népszavazás köré-
bõl”. – Tegyünk ellene???

Népszavazást kezdeményez a LIGA és 
a VOSZ a vasárnapi zárvatartásról

A LIGA Szakszervezetek (2015. január 16-án) pénteki elnökségi ülésén döntött ar-
ról, hogy - a Vállalkozók és Munkáltatók Országos Szövetségével közösen - népsza-
vazást kezdeményez a vasárnapi nyitvatartásról. Gaskó István hangsúlyozta: a
népszavazási kezdeményezés során sem a LIGA, sem a VOSZ nem kíván politikai
pártokkal összefogni, kizárólag civil szervezetekkel kívánnak együttmûködni.

Legutóbb 2008-ban kezdett népszavazási akcióba a LIGA Szakszervezetek, a
TB mentõ népszavazási kezdeményezésre akkor 520.000 aláírást gyûjtött össze a
szakszervezeti szövetség, amely elegendõ volt ahhoz, hogy az akkori kormány
visszakozzon. További részletek: http://www.liganet.hu és a http://www.vd.hu ol-
dalakon!

Az MVM OVIT Zrt. építheti át biomassza 
tüzelésre a tatabányai fûtõerõmûvet

„Egyedüli ajánlattevõként az MVM OVIT Országos Villamostávvezeték Zrt.
nyerte el a tatabányai fûtõerõmû biomasszás tüzelésre való átépítését - jelent meg
a hétfõi Közbeszerzési Értesítõben. A szerzõdés értéke közel 6,2 milliárd forint.
A beruházás magában foglalja faapríték tüzelésû kazánok és a hozzájuk tartozó be-
hordó rendszer beszerzését, valamint a berendezések beépítéséhez szükséges épí-
tészeti, gépészeti, irányítástechnikai és villamos tervezési, illetve kivitelezési mun-
kákat.” Adta hírül a http://www.hirado.hu/ Következõ számunkban megkeres-
sük az illetékeseket!

HHÍÍRREEKK  ––  HHÍÍRREEKK  ––HHÍÍRREEKK  ––HHÍÍRREEKK  ––HHÍÍRREEKK  ––HHÍÍRREEKK  ––HHÍÍRREEKK
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Megkezdõdtek az egyeztetések
a politikai pártokkal 

– elsõként az LMP-vel
Az EVDSZ I. Taggyûlésén elfogadta az EVDSZ energiapolitikai állás-
foglalását és a Szövetségi Vezetõség felhatalmazta az Elnökséget a par-
lamentbe jutott pártokkal történõ egyeztetések megkezdésére.

Elsõként az LMP-vel folytattunk egyeztetést, amirõl az alábbi rö-
vid tájékoztatást kívánjuk adni:

Szél Bernadett az LMP társelnöke két szakértõvel érkezett a talál-
kozóra, melyre 2015. január 27-én 10 órától az EVDSZ irodájában ke-
rült sor. Szilágyi József, az EVDSZ elnöke és az elnökség két tagja is
köszöntötte a résztvevõket. Ezt követõen az EVDSZ elnöke beszélt a
kezdeményezés hátterérõl és ismertette az elõzményeket. Szél Ber-
nadett elmondta, hogy a pártja nyitott a társadalmi szervezetek, ci-
vil szervezetek és szakszervezetek irányába. Kiemelte, hogy õk elkö-
telezettek a munkavállalók védelmét szolgáló elvek és elképzelések
iránt.
Az egyeztetés fõbb témái, röviden összefoglalva:

❖ az energiaszolgáltatás biztonsága
❖ a hazai erõforrásaink (technikai és humán vonatkozásai) fon-

tossága
❖ energiaellátás (import-export)
❖ erõforrások (fejlesztések, beruházások, karbantartás)
❖ energiához való jog (szociális tarifák)
❖ a „rezsicsökkentés” hatásai
❖ környezetkímélõ technológiák, megoldásai
❖ hazai lignit lehetõségei – atomenergia az energia mixben –

árak szerepe – politikai felelõsség témái.
Az egyeztetés résztvevõi véleményt cseréltek a munka világát érin-

tõ kérdésekrõl és a munkavállalókat, érdekképviseleteket aktuálisan
foglalkoztató törvények, szabályozások, rendeletek kérdéseirõl –
mint pl. az Mt., a sztrájktörvény, a korhatár elõtti ellátás, az ágazati
párbeszédbizottság helyzete és a konzultáció folytatásának lehetõ-
ségei.

2015. január 22-23-án Cserkeszõlõn tartotta a Villamosenergia-ipari
Üzemi Tanácsok Fóruma (VÜTFÓ) soron következõ ülését. A házigaz-
da E.ON Társaságcsoport HR részérõl Zahari József tartott tájékozta-
tott a cégcsoport Érdekegyeztetõ rendszereirõl.Kiemelt témaként
minden résztvevõ ismertette a társaságuknál a szociális és jóléti jutta-
tásokban történt változásokat. Tájékoztató hangzott el az EVDSZ aktu-

ális feladatairól, a folyamatban
lévõ tárgyalások helyzetérõl. 

Lázár Róbert 
VÜTFÓ elnök

A 2014. évi XCIX. törvény né-
hány ponton módosította a
2012. Évi I. törvényt a munka
törvénykönyvérõl.

A változások sajnos nem
olyan mértékûek, mint amit
szerettünk volna elérni. A LI-
GA Szakszervezetek, többek
között a mi kezdeményezé-
seinket is képviselve számos
javaslatot tett a jelenleg hatályos munka tör-
vénykönyv megváltoztatására. Ezek a kezde-
ményezések eddig csak apró részsikereket
hoztak, de minden olyan módosításnak örül-
ni kell, amely a munkavállalók helyzetén javít.

Alábbiakban számba veszem azokat a válto-
zásokat, amelyek 2015. január 1-én léptek ha-
tályba.

1. Az Mt. 61. § (3) bekezdése így változott:
A munkáltató a munkavállaló ajánlatára

a gyermek hároméves koráig – három vagy
több gyermeket nevelõ munkavállaló ese-
tén a gyermek ötéves koráig – köteles a
munkaszerzõdést az általános teljes napi
munkaidõ felének megfelelõ tartamú rész-
munkaidõre módosítani.

A változás a vastagon szedett rész, amely
szerint a részmunkaidõ választásának joga,
három, vagy több gyermek esetén, a gyermek
ötéves koráig illeti meg a munkavállalót. A szö-
vegbõl egyértelmûen kitûnik, hogy ez a jog
nem csak az anyát illeti meg, hanem azzal az
apa is élhet.

Ehhez a módosításhoz tartozik a 294.§ (1)
bekezdés k) pontja, amely definiálja, hogy a
törvény hatályosulása tekintetében ki minõsül
három vagy több gyermeket nevelõ szülõnek.

k)135 három vagy több gyermeket neve-
lõ munkavállaló: aki, a családok támoga-
tásáról szóló törvény szerint szülõként
legalább három gyermekre tekintettel

ka) családi pótlékra jogosult és gyer-
mekgondozási díjban vagy gyermekgon-
dozási segélyben részesült vagy részesül,
vagy

kb) gyermeknevelési támogatásban ré-
szesült vagy részesül.

2. Az Mt. 115. § (2) bekezdés e) pontjából tör-
lésre került az alábbi szöveg rész:
„a naptári évenként harminc napot meg

nem haladó”
Ez a módosítás a munkavállalókat közvetle-

nül érintõ legjelentõsebb az összes változás
közül.

A módosítás következtében megszûnt az
az áldatlan állapot, amely szerint a harminc
napnál hosszabb ideig táppénzen lévõ mun-
kavállaló szabadságát arányosan csökkenthet-
te a munkáltató. Az új szabályozásnak köszön-
hetõen a táppénz teljes idõtartama munká-
ban töltött idõnek minõsül, most már a sza-
badság kiszámítása során is. Ez egyébként a
társadalombiztosítás (táppénz, nyugdíj, stb.)
szempontjából eddig is így volt és jelenleg is
így van. A most hatályát vesztõ szabályozás
teljesen idegen volt a magyar joggyakorlattól.
A megváltoztatása érdekében számos kezde-
ményezés született, többek között a LIGA tör-
vénymódosító javaslata, egyéni panasz hatásá-
ra az ombudsman állásfoglalása.

3. Az Mt. 204. § (1) bekezdése helyébe egy új
szöveg lépett hatályba:
Köztulajdonban álló munkáltató a köz-

alapítvány, valamint az a gazdasági társa-
ság, amelyben az állam, helyi önkormány-
zat, nemzetiségi önkormányzat, önkor-
mányzati társulás, térségi fejlesztési ta-

nács, költségvetési szerv vagy közala-
pítvány külön-külön vagy együttesen
számítva többségi befolyással rendel-
kezik.

A fogalmi meghatározás módosítá-
sára az önkormányzati törvény válto-
zása miatt került sor. (Pl.: a kisebbségi
önkormányzat helyébe nemzetiségi
önkormányzat került) 

4. Az Mt. 209. § (2) bekezdés b) pontja egé-
szült ki:
b)98 65. § (3) bekezdés a), b) és e) pontjá-

ban,
A módosítás lényege, hogy a vezetõ munka-

szerzõdése nem térhet el az Mt. hivatkozott
elõírásaitól, vagyis a felmondási tilalmak sorá-
ba beemelte azt az esetet, amikor a munkavál-
laló (vezetõ) nõ az emberi reprodukciós eljá-
rással összefüggõ kezelés alatt áll, annak meg-
kezdését követõ hat hónapig.

5. Az Mt. 65. § (5) bekezdése is módosult. Ez
a módosítás ugyan már 2014. Július 1-én
hatályba lépett, de fontosnak tartom rá irá-
nyítani a figyelmet.
„a felmondás közlését megelõzõen” szö-

vegrészét az Alkotmánybíróság a 17/2014.
(V. 30.) AB határozatával megsemmisítette
2014. május 31. napjával.

Az adott 65. § (3) – (6) bekezdések a fel-
mondási tilalmakat tartalmazzák.

A változás szerint a munkavállaló nõ akkor
hivatkozhat a várandósságára vagy arra, hogy
emberi reprodukció eljárással összefüggõ ke-
zelés alatt áll, ha errõl a tényrõl a munkáltatót
tájékoztatta.

Az Alkotmánybíróság szerint a fenti té-
nyekrõl való elõzetes munkáltatói tájékoz-
tatás elõírása alkotmányellenes, mivel az Mt.
65. § (5) bekezdésében rögzített feltétel al-
kotmányos indok nélkül korlátozza az érin-
tett személyek emberi méltósághoz és ma-
gánszférához való jogát.

Az Alkotmánybíróság megállapította,
hogy jelen ügy szempontjából különös jelen-
tõsége van annak, hogy a gyermekvállalás
szándéka, az ennek érdekében vállalt embe-
ri reprodukciós eljárással összefüggõ keze-
lés, illetve az ennek eredményeként vagy ter-
mészetes úton bekövetkezett várandósság –
mindaddig, amíg annak nincsenek külsõ je-
lei – az intim szférához tartozik, és mint
ilyen ki van zárva minden állami beavatko-
zás alól. 

Tekintettel tehát arra, hogy a várandósság
és az emberi reprodukciós eljárásban való
részvétel egyértelmûen a gyermeket vállaló
nõ magán- vagy intim szférájába tartozó kö-
rülmények, vagyis az adatok jellege és nem
azok felhasználása a meghatározó, ezért a
fenti adatok munkáltató részére történõ kö-
telezõ kiszolgáltatásának törvényi elõírása
önmagában a magánszférába történõ be-
avatkozást valósít meg. Különösen súlyos a
magán-szféra sérelme a reprodukciós eljá-
rásban való részvételrõl történõ kötelezõ tá-
jékoztatás elõírása esetén, mivel az minden
esetben az intim szférába tartozó körül-
mény feltárására irányul. 

A munka törvénykönyv további változása
2015. Március 15 – el esedékes, amikor is a va-
sárnapi nyitva tartással összefüggõ változá-
sok lépnek hatályba. Errõl majd a következõ
számban adok tájékoztatást.

Továbbá remélem, hogy a tárgyalások ered-
ményre vezetnek és ennek hatására további,
számunkra kedvezõ változásokról is be tudok
számolni a közel jövõben. 

Dr Kiss Mihály

Változott a munka törvénykönyv!Változott a munka törvénykönyv!
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A GKI gazdasági szakértője tartott előadást a
szakszervezeti tagok, nyugdíjasok részére
2014. decemberében, amelyen az EVDSZ
Nyugdíjas Tagozatának részéről Begitter Hen-
rikné az EVDSZ Nyugdíjas Tagozat elnöke, Ma-
joros János a PADOSZ Nyugdíjas Tagozat ve-
zetője és Vida György, a PADOSZ Nyugdíjas
Tagozat vezető helyettese vett részt. 

Az elõadáson elhangzottakról Vida György ké-
szített egy összefoglaló, tájékoztató cikket:
Vértes András arról beszélt, hogy a jövõ évi kilátások
rosszabbak, mint az idei számok: GDP: 2015-ben 2% a
tervezett, 2016-ban 1,7% várható. Magyarország a ré-
gió legrosszabbul teljesítõ országa! Szlovéniának a
nagymértékû állami tulajdonok összedõlése okozta a
bajt (Két nagy állami bank bedõlt és a nagy állami cé-
gek szintén.) A lengyelek, a románok, a szlovénok 40%-
kal gyorsabb fejlõdést mutatnak 2009-tõl. 
Ezekben az országokban a fogyasztás óriásit nõtt.
Nálunk az elmúlt 10 év rossz gazdaságpolitikája eze-
ket okozta:

● lakossági fogyasztás nem nõtt,
● reáljövedelem inkább csökkent vagy stagnált,
● reálnyugdíj sokat csökkent.

Növekedés nem várható, a hitelfelvételek csökkentek.
Versenyképesség: elõrelépés helyett nyolc hellyel visz-
szaestünk! (EU-ban 24-25. helyen vagyunk.)
A jövedelem egyenlõtlenségben és a szociális ellátott-
ságban 25. helyezettek vagyunk. Legtöbb mutatóban
hátul vagyunk. 3,1 millió ember szegénységben van! Az
ún. extra adók 2,5-szer nagyobbak a társasági adóbevé-
teleknél (900 mrd Ft). A befektetések lezuhannak, mert
nem kockáztatják a mínusz nyereséget a befektetõk.
Fõ gondok:

● növekedés feltételei hiányoznak,
● üzleti „klíma” nincs,
● a foglalkoztatás (közmunka) valódi többletet

nem hoz,
● az emberek szegénységét nem csökkenti sem-

mi (a minimálbér 20 e Ft-tal kevesebb, mint a
létminimum!)

● az államadósság valós csökkentése nem történik
● külföldi kitettséget mérsékelni kellene (jelenleg

az államadósság 55%-a külföldi kezekben van).

Költségvetés:
● a három gyõzelem és a kétharmad ellenére „bé-

názás” van,
● az államadósság nem csökkent az EU szabály

szerint,
● trükközéssel teljesítik a KV mutatókat (Adósság

év közben nõtt, év végén trükkös eladással

csökkentik az EU miatt, majd visszaveszik év
elején).

Az egy számjegyû SZJA rossz következményekkel jár.
Nyugdíjakkal kb. két év után szigor lesz.
Új adók:

● internet – vissza,
● Cafeteria,
● új élelmiszer-felügyeleti dj,
● környezetvédelmi termék díj,
● önkormányzati adók szabad kivetése.

Rajtunk keresztül is adóztatják a lakosságot, a társadal-
mat.

Hibás modell:
● dupla adóztatás: elõször a vállalat, utána a lakosság,
● nem jön be tõke, a munkaerõ is kimegy,
● gyõzelmeik ellenére nem állnak neki az ország

valós modernizálásához,
● nincsenek szakmai programok,
● nincs valódi strukturális álalakítás,
● EÜ (magán- és állami szétválasztása),
● önkormányzatok (egyedi elbírálás alá esnek),
● közösségi közlekedés (MÁV, VOLÁN, BKK) át-

alakítása,
● közoktatás (hibás lépések egymás hegyén-hátán),
● felsõoktatási „hátraarc”,
● nyugdíjak: szörnyû kilátások (2030-ra bedõl a

mostani rendszer).

A LIGA által szervezett elõadáson vettek részt a Nyugdíjas Tagozat tagjai

Készítette: Tóth Andrea T.

A törvényi szabályozások és alapszabá-
lyunk változása miatt 2014-től már nem
Küldöttgyűlést, hanem Taggyűlést tart
évente egyszer Szakszervezeti Szövetsé-
günk. A rendezvényt heteken át tartó lá-
zas munka előzi meg a vezetőség és a tel-
jes apparátus részéről, aztán amikor lezaj-
lik, csak reménykedünk, hogy a résztve-
vők számára szakmailag és a lebonyolítás
szempontjából is az elvárásaiknak nem
csak megfelelő, annál több: hasznos, új
lendületet adó, összetartozást erősítő tag-
gyűlést rendeztünk. 

A résztvevõket – és az EVDSZ elnökhelyet-
tesét kérdeztem tapasztalataikról:

Téglás József
EVDSZ elnökhelyettes

– Mi a véleményed a Taggyûlésen el-
hangzott és átadott szakmai anyagok-
ról, beszámolókról?
– Számomra a 2014. év egy igazán mozgal-
mas idõszak volt. Nem csak szerveztük a
rendezvényt, hanem írtuk, majd tárgyaltuk,
elõkészítettük az anyagokat (a sorok között
érdemes megemlítenem, hogy számos feje-
zete a munkának – a számomra – egyben a
tanulás folyamatát is jelentette). Tartalmas
és esetenként részletes tájékoztatást tartal-
maztak a kiadott anyagok. Jó érzés volt lát-
ni, hogy a vitákat is a segítõ szándék moti-
válja és közben újabb barátságok születnek,
vagy a régiek erõsödnek meg. Amikor az
érdekvédelmi munka lejáratása és ellehetet-
lenítése a cél, akkor még fontosabb, hogy
érezze az ember: nincs egyedül! Remélem
mások is úgy érezték, hogy az egység to-
vábbi erõsítése – ha lehet, talán még a ko-
rábbi évekhez képest is fontosabb. Az ál-
maink nagyok, így kihívás is ezzel arányos.
Sokan gondoljuk úgy, hogy a d o l g o k nem

jól alakulnak az országban és óriási terhek
nehezednek a munkavállalókra, amit el kell
utasítanunk és közben azt is meg kellene fo-
galmaznunk, hogy mit is szeretnénk. Azt
gondolom, hogy attól sem kell félnünk,
hogy ha nem mindig tudjuk a helyes vála-
szokat és talán hibázunk is. A fontos az, hogy
a munkavállalókért, velük együtt és közös
munkával keressük a megoldásokat! 

– Mi a véleményed a Taggyûlés szerve-
zésérõl, lebonyolításáról?
– Igazán szerencsésnek mondhatjuk ma-
gunkat, hogy ilyen gyönyörû környezetben
és ezen a kedvezõ áron rendezhettük meg
az EVDSZ I. Taggyûlését. Sajnos a sok mun-
ka mellett, kevés idõnk jutott a létesítmény
lehetõséginek megismerésére és a szolgál-
tatások igénybe vételre. Talán egyszer még
magánemberként is alkalmunk nyílik eltöl-
teni pár szép napot Bikalon. Itt jut eszem-
be, hogy nem árt ezt a páratlan lehetõséget
a tagjainknak is újra és újra felkínálni. Örü-
lök, hogy ott lehettem veletek!

Begitter Henrikné
EVDSZ Nyugdíjas Tagozat elnöke

– Mi a véleményed a Taggyûlésen el-
hangzott és átadott szakmai anyagok-
ról, beszámolókról?
– A szakmai anyag elkészítése magas szin-
tû hozzáértésrõl tett tanúbizonyságot. A ki-
merítõ, több oldalas szakmai anyagok ren-
geteg munkáról és tenni akarásról szólnak.
Valamennyi területen nemzetközi szint,
nemzeti szint, ágazati szint stb. beigazoló-
dott ezen dokumentumok alapján, hogy a
folyamatos munka ellenére is rengeteg ten-
nivaló vár még szövetségünk és az EVDSZ
vezetõi részére. A munkát azonban nem
egyedül kell, hogy elvégezzék az Õ feladatuk
az iránymutatás, mely a szakmai anyagok-
ból kiolvasható.

– Mi a véleményed a Taggyûlés szerve-
zésérõl, lebonyolításáról?
– A szervezési munkáról utólag mindig

könnyebb véleményt alkotni pl. „ezt így kel-
let volna”, „ez miért így van”, „miért csak
most kezdünk” és még sorolhatnám az ap-
róbb észrevételeket. Az elhelyezés, szállás
talán szerencsésebb lett volna olyan he-
lyen ahol a „klikkesedés” kevésbé tudott vol-
na teret nyerni, hogy ne csak a saját kollé-
gák egymás közötti vélemény cseréjére le-
gyen lehetõség.

Németh Lajos
Elektromos Szakszervezet elnöke

– Mi a véleményed a Taggyûlésen el-
hangzott és átadott szakmai anyagok-
ról, beszámolókról?
– Túl sok téma volt és ehhez kevés volt az
idõ! Így nem tudtunk alaposabban beleme-
rülni a szakmai anyagokba, valamint nem
igazán volt idõ élvezni a szálloda adta lehe-
tõségeket! Az anyag amit kaptunk az a cél-
jának megfelelõ volt.

– Mi a véleményed a Taggyûlés szerve-
zésérõl, lebonyolításáról?
– Nagyon meg voltam elégedve a szerve-
zéssel és a hellyel. A szervezõ munkatársak
hozzáállásával egyébként személy szerint
elégedett vagyok, mert látszik, hogy komo-
lyan vették a feladatot, amit köszönök!

Deák Dóra
DÉMÁSZ Szakszervezet
Ifjúsági Tagozat megbízott

– Mi a véleményed a Taggyûlésen el-
hangzott és átadott szakmai anyagok-
ról, beszámolókról?
– Közel egy éve veszek részt az Ifjúsági Ta-
gozat munkájában, így elõször volt alkal-
mam hasonló, országos szintû rendezvé-
nyen részt venni. Nagyon örültem és meg-
tisztelve éreztem magam, mikor megkap-
tam a meghívót az elsõ Taggyûlésre. 

A beszámolók és az azt követõ vita szá-
momra építõ jellegû volt, a jövõbeni mun-
kámat segíti, hiszen sok információt kap-
tam a szervezet mûködésérõl, felosztásáról

és a bizottságok munkáját, beszámolóját kö-
rülvevõ, különbözõ elvárásokról. A szakmai
anyagoknál nem tudtam eldönteni melyik
tetszett jobban, hisz nem lehet eleget be-
szélni az új Mt-rõl és a kollektív szerzõdés-
rõl sem. Mindkét anyagban találtam olyat,
ami újdonság volt számomra.

– Mi a véleményed a Taggyûlés szerve-
zésérõl, lebonyolításáról?
– Az év során több alkalmam is volt TÁ-
MOP-os képzéseken részt venni, ahol ha-
sonlóan meg voltam elégedve a szakmai
programok szervezésével. A szabad progra-
mok tekintetében annyi észrevételem len-
ne, hogy sajnos nem volt olyan, melyen min-
denki részt vett volna, a vacsora után már
szétesett a társaság. Összességében jól érez-
tem magam, sok új információval és tapasz-
talattal tértem haza.  

Szabó Gábor
Mátrai Erõmû Villamos Szakszervezet
SZB, ÜT tag

– Mi a véleményed a Taggyûlésen el-
hangzott és átadott szakmai anyagok-
ról, beszámolókról?
– A szervezõk által átadott szakmai anyag
nagyon érdekes és értelmezhetõ volt szá-
munkra. Felkészülést jelentett az elõadók
mondanivalójáról. A felszólalók idõkeretei-
ket kihasználva megfelelõen tudták elmon-
dani az elmúlt idõszakról szóló beszámoló-
ikat, hozzászólásaikat, véleményüket, ami
néha töménynek és hosszúnak is tûnhetett.

– Mi a véleményed a Taggyûlés szerve-
zésérõl, lebonyolításáról?
– Az I. Taggyûlés helyszíne a sok utazás el-
lenére meglepetést okozott, mert nagyon
kellemes és érdekes helyszín volt. Szép kör-
nyezet jó kiszolgálás és ellátás. A szervezés
ütemezése és lebonyolítása pontos és zök-
kenõmentes volt. A szervezõk szerencsére
gondoskodtak arról, hogy a szünetekben
felfrissüljünk kávé és üdítõ formájában.

I. Taggyûlés – ahogy a résztvevõk láttákI. Taggyûlés – ahogy a résztvevõk láttákI. Taggyûlés – ahogy a résztvevõk látták
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Készítette: Tóth Andrea T.

Hosszú évek óta tartó kiemelkedő szakszervezeti
munkáját tagszakszervezeti javaslatok alapján az
EVDSZ Plakettel ismerte el I. Taggyűlésén: Majo-
ros Jánosnak (PADOSZ NYT), Káplár Sándornak
(MVM DSZ Ügyvivő), Lukács Istvánnak (ÉMÁSZ
Szakszervezet SZB elnök), Jávorkáné Tiborcz Krisz-
tinának (EVDSZ gazdasági munkatárs), dr. Tölli
Lászlónak (TIVISZ Szakszervezet titkár) és Lázár
Róbert Gézának (VÜTFÓ elnök, VIMÉSZ elnökhe-
lyettes). Szakszervezeti munkájukról a részletes
tájékoztatás megtalálható a vd.hu oldal Taggyűlés
menüpontjában.

Gratulálva az elismerésekhez a Taggyûlés után
kérdeztem õket érzéseikrõl, a rendezvényen ta-
pasztaltakról.

Jávorkáné 
Tiborcz Krisztina

– Mit jelent Neked ez a 
kitüntetés?

– Nagyon sokat jelent ne-
kem a kitüntetés. Kellemes
meglepetés volt számomra.
Annak ellenére, hogy a kol-
léganõim átvették tõlem az
elismerésekkel kapcsolatos
ügyintézést (amit az elmúlt
években mindig én csinál-
tam), mégsem gondoltam
bele, hogy én is a kitünte-
tettek között lehetek. Iga-
zán megható érzést volt,
különösen a rengeteg gra-
tuláció, melyet az átadás után kaptam. Jó érzés, hogy
elismerik a munkámat. Az elmúlt húsz évbõl tizenki-
lencet az EVDSZ korábbi vezetõségével töltöttem, a
huszadikat az új elnökkel és elnökhelyettessel. Az is
nagyon jó érzés számomra, hogy mindkét vezetõség
elégedett velem és méltónak tart az elismerésre. Kö-
szönöm szépen az EVDSZ elnökségének és kolléganõ-
imnek, Fanninak és Neked. Szeretettel és köszönettel
gondolok az EVDSZ volt munkatársaira is, akikkel na-
gyon sok idõt töltöttünk együtt.

– Melyik pillanatot tartod a legemlékezetesebbnek
az I. Taggyûlésen?

– A Taggyûlés számomra legemlékezetesebb pillanata a
kitüntetés átadása után kapott taps volt. 

Majoros János

– Mit jelent Önnek ez a 
kitüntetés?

– 2014. november 25-én Bikalon,
a Taggyûlésen kapott kitüntetés
számomra nagy örömöt, megtisz-
teltetést és egyben meglepetést
okozott. Ugyanakkor zavarban
voltam. Az én véleményem szerint
ezzel az elismeréssel a nyugdíjas
tagozat munkáját értékelte az EVDSZ vezetõsége. „ Egy
fecske nem csinál nyarat”, de még kettõ sem! Munkahe-
lyen, szakszervezetben csakis összefogással, együtt tu-
dunk eredményt, sikert elérni.

– Melyik pillanatot tartja a legemlékezetesebbnek
az I. Taggyûlésen?

– EVDSZ Taggyûlésre, korábban Országos értekezletre,
Kongresszusra, küldöttként elmenni mindig megtisz-
teltetés, egyben felelõsség is. Képviselni a társainkat.
Elõre kézhez kapott írásos anyag ismeretében, szak-
szervezeti tagokat tájékoztatva, felszólaláskor, vélemé-
nyünket, javaslatainkat elmondani, segítve az EVDSZ
munkáját. Egyik legnagyobb élmény, hallgatni a hozzá-
szólásokat. Ezen keresztül a résztvevõk széleskörû tájé-
koztatást kapnak valamennyi tagszakszervezet tevé-
kenységérõl.

Káplár Sándor

– Mit jelent Neked ez a 
kitüntetés?

– Engedd meg, hogy a válaszomat
egy kérdéssel kezdjem. Jelent va-
lamit egyáltalán? Igen, jelent! Azt
jelenti, hogy az EVDSZ közössége,
nemcsak a nagy hadszíntéren lévõ
tetteket, hanem rajtam keresztül
egy alapszervezet munkáját is el-
ismeri. Mert ez nem az én kitüntetésem, hanem az alap-
szervezetemé. A tagoké, akik mellettem állnak, akik
együtt dolgoznak velem. 

Miért is jó ez? Az alapszervezetek összessége alkotja
az EVDSZ-t, így ez a gesztus egyben üzenet minden alap-
szervezet számára, hogy figyelnek ránk, számítanak a
munkánkra. 

Tisztelt tagtársak, érdemes dolgozni! Szavunk van! Sú-
lyunk van! 

Mit jelent még? Jelenti azt is, hogy jól dolgozunk és to-
vább kell haladnunk a megkezdett úton. Nálunk ez nem
jelent mást, mint újabb lehetõségek és újabb megoldá-
sok keresését. 

– Melyik pillanatot tartod a legemlékezetesebbnek
az I. Taggyûlésen?

– Örömmel vettem részt a taggyûlésen, ezúton is köszö-
nöm a meghívást. A legemlékezetesebbnek nem egy
pillanatot említenék – amelybõl volt sok –, hanem a tag-
gyûlés mondanivalóját a tagszervezetei, a tagjai felé:

- Összefogás nélkül nincs eredmény. 
- Merjük feltárni a hiányosságainkat. 
- Soha ne legyünk elégedettek. 
A fenti gondolatokat vittem haza, illetve megfontolás-

ra ajánlottam az alapszervezetem tagjai számára.

Lukács István

– Mit jelent Neked ez a 
kitüntetés?

– Mindenképpen köszönetet
mondok a kollégáimnak, az
ÉMÁSZ szakszervezeti tisztségvi-
selõknek és nem utolsó sorban a
tagságnak, akik felterjesztettek
erre a nagyszerû kitüntetésre.
Szintén köszönet az EVDSZ veze-
tõségének, hogy egyetértettek és elfogadták a javas-
latot. Ez a kitüntetés azt tükrözi számomra, hogy el-
ismerik a társaim a munkámat és a megkezdett úton
folytassam a szakszervezeti ténykedésemet. A jelen-
legi politikai és jogszabályi környezetben nem kön-
nyû „nagyot alkotni” a szakszervezeti mozgalomban,
hiszen meg van kötve erõs béklyókkal a kezünk és lá-
bunk, de hiszek benne, hogy amit csak lehet, elköve-
tünk a tagságunk érdekei érvényesítésének érdeké-

ben. Ez a dolgunk az Elmû-Émász Társaságcsoporton
belül is.

– Melyik pillanatot tartod a legemlékezetesebbnek
az I. Taggyûlésen?

– Természetesen az a pillanat a legemlékezetesebb,
amikor felszólítottak a színpadra és a bemutató szö-
veget felolvastad. Felemelõ érzés, amikor egy nagy
létszámú „közönség” tapsolja meg az embert. Ezért
irigylem az elõadó mûvészeket! Az I. Taggyûlésen fel-
szólalók szinte mindegyike beszélt a problémákról,
hibákról, melyekre megoldást kell találni a szakszer-
vezeti szövetségnek minél elõbb. Ezen felszólalások
közül talán rendszeresen a Tóth Pista felszólalása az
egyik, amely felfokozza a hangulatot, de sorolhat-
nám sorban a többiekét is. Talán és nem utolsó sor-
ban a Gaskó István beszámolója és az azt követõ „kér-
dezz – felelek” játék tette még emlékezetesebbé azt
a napot. 

Itt szeretném még megköszönni a gyönyörû hely-
színt és a nagyszerû szervezést!

dr. Tölli László:

– Mit jelent Neked ez a 
kitüntetés?

– Nagy öröm és megtiszteltetés,
hogy kitüntetésben részesültem
az EVDSZ I. Taggyûlésén. Számom-
ra ez azt igazolja vissza, hogy mind
a TIVISZ, mind pedig az EVDSZ
vezetõi, tisztségviselõi, tagjai isme-
rik és elismerik azt a munkát, ame-
lyet eddig végeztem mindkét szervezetben. Igyekszem
a jövõben még többet tenni a munkavállalók érdekében.
Ehhez újabb hitet nyertem és megerõsítést kaptam a ki-
tüntetés átvételekor.

– Melyik pillanatot tartod a legemlékezetesebbnek
az I. Taggyûlésen?

– Az átadási ünnepség  minden pillanata emlékezetes
marad számomra, azonban a legmeghatóbb mégis az
volt, amikor a köszöntésemkor azt láttam a  kollégáim sze-
mében, hogy õk is õszintén  örülnek az elismerésemnek
és tapsukkal arra bíztatnak, hogy csak így tovább !  

Lázár Róbert Géza:

– Mit jelent Neked ez a 
kitüntetés?

– Elõször is nagy megtiszteltetés
egy ilyen elismerés, mely egyrészt
a személyemnek szól, másrészt pe-
dig úgy gondolom, hogy az általam
is képviselt munkavállalói érdek-
védelmi szervezeteknek a
VIMÉSZ-nek és a VÜTFÓ-nak is! Ez úton is köszönöm
mindenkinek a támogatását és a szervezetekben végzett
munkáját!  

– Melyik pillanatot tartod a legemlékezetesebbnek
az I. Taggyûlésen?

– Az I. Taggyûlés legemlékezetesebb pillanatának tar-
tom, hogy állást foglaltunk arról, hogy szükséges javíta-
ni az EVDSZ mozgósítási képességét és külön prioritás-
ként kell kezelni a tagszervezést és tagmegtartást, mert
ezek nélkül a hatékony érdekképviseleti tevékenység
elképzelhetetlen.

Elismertük, mert megérdemlik!
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23 éve  alakult meg az Egymásért-Együtt Alapítvány,
melyet a Villamosenergia-ipari Dolgozók Szakszer-
vezeti Szövetsége az Elektromos Mûvekkel együtt
alapított felismerve azt, hogy a munkabalesettel,
foglalkozási megbetegedéssel érintett munka-
vállalók súlyos hátrányokat szenvednek el. 

Megalakulásakor alapítványunk kettõs célt tûzött
maga elé. Egyrészrõl azt, hogy a munkabalesetet, fog-
lalkozási megbetegedést szenvedett munkavállalók-
nak, családjaiknak valamilyen formában anyagi segít-
séget nyújtsunk, másrészrõl, amit talán ennél is fon-
tosabbnak ítéltünk, színvonalas egészségügyi rehabi-
litációs, rekreációs tevékenységet folytassunk. Az el-
múlt több mint két évtized alatt nagyon sok ilyen le-
hetõséget sikerült biztosítanunk alapvetõen két he-
lyen, a  Hotel Ovitban Keszthelyen és a D-Hotelben
Gyulán. Ezen a két helyen biztosított volt az orvosi el-
látás, a fizioterápiás kezelések, a masszázs, a gyógyvíz-
ben történõ fürdési lehetõség és kezelés, melyek lehe-
tõvé tették, hogy a kezelésben résztvevõk fájdalmai
enyhüljenek, állapotuk javuljon. Kerestük annak lehe-
tõségét, hogy hol tudnánk biztosítani olyan munka-
vállalók számára is rehabilitációt, akiknek valamilyen
szív és érrendszeri panasza van, és emiatt a gyógyvi-
zes terápiát nem vehetik igénybe.  2012-ben lehetõvé
vált hogy szerzõdést kössünk az MVM Hotel Panorá-
ma Kft-vel, ahol szintén megteremtették az egészség-
ügyi ellátás feltételeit. 

Sajnos azt kell látnunk, hogy szinte nincs olyan em-
ber, akinek ne lenne valamilyen  reumatológiai, fizi-
kai fájdalommal járó problémája. Ha ülõmunkát vé-
gez valaki akkor a folyamatos statikus terhelés miatt,
ha fizikai munkát végez, sok esetben kitéve az idõjá-
rás viszontagságainak, akkor a fizikai megterhelés mi-
att. Az iparágban nagyon sok a szabadban különleges
testhelyzetben végzendõ munka, ennek kapcsán so-
kan vannak akik reumatikus panasszal bírnak. Ezek-
nek a dolgozóknak a rehabilitációja, rekreációja rend-
kívül fontos, hiszen ez által munkaképességük, köz-
érzetük nagymértékben javítható. Ezeket felismerve
merült fel annak idején az a gondolat iparágunkban,
hogy valamilyen formában segítsünk munkavállaló-
ink egészségi állapotának javításában.  A fenti három
helyen kiváló orvosi ellátást és személyre szabott ke-
zeléseket vehetnek igénybe az alapítványunk által be-
utalt személyek. Minden reumatológus hangoztatja az
úszás fontosságát, mert a gerinc és nyaki problémák-
nak ez a legmegfelelõbb gyógymódja. Erre is lehetõ-
ség van mindhárom helyen.  

Az alapítvány nagyon fontosnak tartja azt, hogy le-
hetõség szerint ne egy bekövetkezett munkabaleset,
vagy foglalkozási megbetegedést követõen különbö-
zõ segélyeket nyújtsunk, hanem lehetõleg elõzzük
meg azokat, õrizzük meg a munkavállalók egészségét.
Ragaszkodunk ahhoz, hogy az orvosi véleményeket
is figyelembe véve legalább kettõ vagy három hét le-
gyen a kezelés idõtartama. Ez az idõtartam az, ami
már biztosíthatja a szervezet regenerálódását ez által
a munkavállalók munkaképességének megõrzését.
Így mindenki jól jár, a munkavállaló és a munkáltató
egyaránt. 

A kezeléseket követõen egy felfrissült, jó közérze-
tû munkavállaló mehet vissza a munkahelyére. Ezt saj-
nálatos módon elég ritkán érjük el, ugyanis rendsze-
rint csak azok a dolgozók jönnek el ezekre a kezelé-
sekre, akik 30-40 évet már ledolgoztak, esetleg már
nyugdíjba vonultak. Munkavégzésük során olyan
egészségügyi problémáik adódtak, melyek szüksé-
gessé teszik, hogy rehabilitációjukra sor kerüljön. Ezt
az elvet követtük és követjük a jövõben is és úgy ítél-
jük meg, hogy a pihenés, a kikapcsolódás, a kezelések,
a szabadidõ kellemes eltöltése mind-mind hozzájá-
rul ahhoz, hogy a munkavállalók egy kicsit átváltoz-
va, újra teljes erõbedobással tudják folytatni a mun-
kájukat, nyugdíjasaink pedig egészségesebben tölt-
hessék nyugdíjas napjaikat. 

A rehabilitációs lehetõségeket az alapítvány abból
a pénzbõl tudja finanszírozni, amit az iparági cégek,
az iparágban mûködõ érdekképviseleti szervezetek,
szakszervezetek, a dolgozók és családtagjaik 1 %-os fel-
ajánlásaival adományként az alapítvány részére juttat-
nak. Sajnálatos módon a kezdetekhez képest nagyon
lecsökkent azon iparági cégek száma, akik felismer-
ve az alapítvány segíteni akarását, folyamatosan támo-
gatják célkitûzéseink megvalósítását. Ahhoz, hogy
még több munkavállalón segíthessünk, nagy szük-
ség lenne arra, hogy többen ismerjék fel azt, hogy a
munkavállalók munkaképességének megõrzéséhez
nagymértékben hozzájárul a rekreáció, rehabilitá-
ció. Ahhoz, hogy tevékenységünket tovább bõvíthes-
sük, hogy még több embernek tegyük lehetõvé az
egészségmegõrzést, a jelenleginél több támogatóra
lenne szükségünk. 

Az elmúlt négy-öt évben több súlyos vagy halálos
baleset is  történt iparágunkban, ahol már csupán az
anyagi segítség nyújtása maradt számunkra. Ilyen
esetekben - járadék formájában - hosszútávon próbá-
lunk támogatást nyújtani az életben maradt munka-
vállaló, vagy a sajnálatos módon meghalt dolgozó 
hozzátartozói részére.

A munkabalesetet, vagy foglalkozási megbetege-
dést szenvedett munkavállalók támogatásán kívül ala-
pítványunk megteremtette a lehetõségét az arra rá-
szorult munkavállalók anyagi jellegû, szociális úton
történõ támogatására is.

Ahhoz, hogy még több rászorultnak tudjunk segí-
teni nagyon nagy szükség van arra, hogy a jelenlegi-
nél több iparági társaság és érdekképviseleti szerve-
zet érezze át az alapítvány támogatásának szükséges-
ségét, és lehetõségeik szerint támogassák alapítvá-
nyunk mûködését. E mellett igen fontosnak tartjuk
azt is, hogy az 1 %-os adófelajánlásokból is többen ré-
szesítsék az Egymásért-Együtt Alapítványt annak ér-
dekében, hogy céljainkat a továbbiakban is minden-
ki megelégedésére maradéktalanul megvalósíthas-
suk. 

Ha megtörtént a baj, akkor segítségért az alapít-
vány kuratóriumi elnökéhez, vagy a kuratóriumi ta-
gokhoz lehet fordulni, akik minden esetben készsé-
gesen segítenek a problémák megoldásában.

Egymásért-Együtt Alapítvány Kuratóriuma

FELHÍVÁS
Tisztelt Kollégák! 
Tisztelt Hölgyeim

és Uraim!

Elõször is engedjék meg, hogy mindenkinek köszönetet
mondjunk a hathatós segítségért, amivel alapítványunk
az Egymásért-Együtt Alapítvány 2014. évi zavartalan
mûködéséhez segítséget nyújtott az által, hogy az 1996. évi
CXXVI. Tv. adta lehetõségeket kihasználva 2013. évi sze-
mélyi jövedelemadójának 1 %-át felajánlotta az alapítvány
javára.

Ezen felajánlások következtében 2014. évben az ala-
pítvány részére a NAV 1.157.508,- Ft-ot utalt át, mely
segítette kitûzött céljaink elérését, azonban sajnálatos
módon az 1%-os felajánlás évrõl évre csökkenõ tendenci-
át mutat.
Az iparági társaságok és szakszervezetek egy - sajnálato-
san egyre kisebb - részétõl kapott adományok és az 1 %-
ból befolyt összeg tették lehetõvé az eredményes munkát. 

Súlyos baleseti és betegségi, valamint szociális támogatás-
ban 10 fõ részesült, 1.440.000,- Ft ráfordítással. 8 fõ részé-
re járadékot fizettünk összesen 6.740.000,- Ft értékben.
Ezen felül korábbi balesetet szenvedett munkavállalóink
illetve hozzátartozóik, összesen 12 fõ részére 1.040.000,-
Ft karácsonyi segély került átadásra.

Mozgásszervi rehabilitációs gyógykezelésekre - 97 fõ 
részére - a Hotel Ovit-ban Keszthelyen  5.383.000,-Ft-ot, a
D-Hotel-ben Gyulán 6.290.195,- Ft-ot, az MVM Hotel Pano-
rámában Balatongyörökön 1.824.200,- Ft-ot használtunk
fel. A "George Weber Rákkutató Alapítvány"  támogatásá-
ra 1.000.000,- Ft-ot utaltunk át.
Fentiek alapján úgy ítéljük meg, hogy alapítványunk 2014.
évben is eleget tudott tenni célkitûzéseinek, melyhez az
Önök 1 %-os felajánlása is nagymértékben hozzájárult.

Jelen felhívásunkban ismét arra szeretnénk kérni
Önöket, hogy a 2014. évrõl szóló adóbevallásukban
az adójuk 1 %-át az EGYMÁSÉRT- EGYÜTT alapít-
vány javára ajánlják fel a rendelkezõ nyilatkozat fel-
használásával.

Ahhoz, hogy a törvényben megfogalmazottaknak az adózó
eleget tegyen a következõ teendõk szükségesek:
Rendelkezõ nyilatkozatot kell tenni a magánszemélynek
általa lezárt, a nevével, lakcímével, adóazonosító jelével el-
látott postai szabványméretû borítékban. A boríték hát-
oldalán, annak záró felületén a nyilatkozatot tevõ aláírása
kell, hogy szerepeljen.
Önadózó munkavállaló esetében ezt a nyilatkozatot az
adóbevallásával egy idõben, az adóhatóság által részére
biztosított adóbevallási papírjaival együtt kell beküldenie
az adóhatósághoz. Azon munkavállalóknak, akiknek adó-
bevallását a munkáltató végzi el, ezen lezárt borítékot a
bérszámfejtéssel foglalkozó gazdasági egység részére,
munkahelyenként összegyûjtve kell beküldeni. Az össze-
gyûjtött borítékok mellé kétpéldányos kísérõjegyzéket
kell készíteni, melynek tartalmazni kell a felajánlást vég-
zõ munkavállalók törzsszámát, nevét, adóazonosító jelét.

Az EGYMÁSÉRT - EGYÜTT Alapítvány adószáma:
19677000-1-41

KÉRJÜK SEGÍTSENEK, 
HOGY SEGÍTHESSÜNK!

Budapest, 2014. december 31.

Egymásért-Együtt Alapítvány kuratóriuma

Egymásért-Együtt Alapítvány

A kuratórium tagjai és elérhetõségük:
Bakai Lehel elnök MAVIR Zrt 06-20-9717-707
Dr. Balázs Eszter EDF-DÉMÁSZ Zrt 06-62-565-124
Gál Attila MVM-VILLKESZ Kft 06-30-2870-649
Inczédi Olga MVM Zrt 06-1-304-2731
Karaivanov Rita Dunamenti Erõmû Zrt 06-23-544-277
Kõrösi Gábor Mátrai Erõmû Vill. Szaksz. 06-37-375-105
Schmidt Péterné MVM Ovit Zrt 06-1-414-3211
Szurominé Máté Katalin ELMÜ-ÉMÁSZ Nyrt 06-1-238-2367
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Az MVM csoport 
cafeteria 

megállapodása
Aki kérdez: Tóth Andrea T. (Forró Drót fõszerkesztõ)
Aki válaszol: Gál Rezsõ (MVM TSZSZ Elnöke)

– Mit tartasz a megállapodás legnagyobb 
értékének?

– Azt, hogy alapvetõen
megõrizte a nettó jelle-
gét, azaz a munkáltató
nem hárítja át az adóter-
heit a munkavállalóra,
mely egyébként – sajná-
latos módon – az általá-
nos gyakorlat Magyaror-
szágon.

– Miben más az az elõzõekhez képest az idei 
megállapodás?

– Bevezettünk egyes új elemeket is, s a munkáltató be-
vállalta az ehhez szükséges nem kevés többlet-admi-
nisztrációt. 

– Mik ezek az új elemek?

– Ilyen például a lakáskölcsön törlesztés lehetõsége,
vagy a bölcsõdei díj megfizetése. A megállapodásban
rögzített csoportszinten alkalmazható adómentes
VBKJ elemek köre így már igen széles:

● Vissza nem térítendõ munkáltatói lakáscélú tá-
mogatás 

● Kultúra Erzsébet-utalvány 
● Sport Erzsébet-utalvány 
● Helyközi munkába járás 14 %-ának megtérítése 
● Önkéntes kiegészítõ nyugdíjpénztári adomány

(támogatás) 
● Bölcsõdei szolgáltatás 
● Egészségbiztosítási kiegészítõ csomag 

Ezen túl a béren kívüli juttatások (35,7%) és az egyes
meghatározott juttatások (51,17%) körében igénybe
vehetõ juttatások köre is elég széles, így a munkaválla-
lók caffeteria keretüket számukra optimálisan tudják
felhasználni.

– Hogyan, milyen légkörben zajlottak 
a tárgyalások?
– Csoportszinten harmonikus volt az együttmûködés
az Üzemi Tanács és a szakszervezet között.

Az MVM TSZSZ külsõ szakértõt – dr. Gróf Gabriella
igazságügyi adó- és könyvszakértõt – alkalmazott, elsõ-
sorban az egyre bonyolódó jogi, adózási kérdések tisz-
tázásában, hogy a tagság számára megtaláljuk a legop-
timálisabb megoldást.

A munkáltatóval a tárgyalások konstruktív légkör-
ben folytak, a kezdeti tisztázó viták után hamar meg-
állapodás született.

A csoportszintû megállapodás tartalmazza mind a
húsz MVM Társaságcsoportba tartozó Cég VBKJ keret-
összegeit és az önkéntes pénztári hozzájárulások mér-
tékét társaságonként.

Czomba Sándor államtitkár levele
a korkedvezményes nyugdíjról

Gaskó István megkeresésére dr. Czomba Sándor
foglalkoztatáspolitikáért felelõs államtitkár a

következõ tájékoztatást adta a korkedvezményre
való jogosultsággal kapcsolatban

Forrás: www.liganet.hu
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Közgyûlés és jubileum
A Pannónia Nyugdíjpénztár 2015.
január 23-án tartotta Közös Köz-
gyűlését. Legfőbb témaként sze-
repelt a magánnyugdíjpénztári
ágazat végelszámolásának lezá-
rása és az önkéntes ágazat Vá-
lasztható Portfóliós Rendszer Sza-
bályzatának módosítása. A Köz-
gyűlést követően a Pénztár 20
éves fennállását ünnepelték a kül-
döttek, a munkáltatók, a szak-
szervezetek és partnereink képvi-
selői.

Közgyûlési döntések

A Közös Közgyûlés a magánnyugdíj-
pénztári ágazat megszûnésével kapcso-
latos vagyonfelosztási javaslatot tárgyal-
ta meg, azt az önkéntes ágazat küldöttei
is elfogadták. A továbbiakban csak a jo-
gi eljárások lefolytatása van hátra az ága-
zat megszûnéséhez. 

Az önkéntes ágazat küldöttei az MNB
elvárásainak megfelelõen a Választható
Portfóliós Rendszer Szabályzat részét
képezõ Befektetési Politikában kisebb
módosításokat fogadtak el, továbbá né-
hány, az egyes választható portfóliók
szüneteltetésével, megszûnésével kap-
csolatos speciális eljárási szabály került
módosításra.

Két évtized a pénztár-
tagok szolgálatában

A közös közgyûlést követõen tartotta
meg a Pénztár 20 éves fennállásának 
jubileumi ünnepségét. Az ünnepségen
a küldöttek mellett több ágazati mun-
káltató, szakszervezet és partnerünk 
vezetõ képviselõje is jelen volt.  

Vokony János, a Pénztár Igazgató-
tanácsának Elnöke ünnepi beszédében
kiemelte: Az elmúlt két évtized a Nyug-
díjpénztár életében számos kihívások-
kal teli évet jelentett, de az eredmények

többsége, a sikeres mûködés a jövõ zá-
loga is egyben. A kezdetben leginkább
villamosenergia-ipari háttérrel rendel-
kezõ VIT Nyugdíjpénztár immár nyílt,
bárki számára elérhetõ. 

Az immár csak önkéntes nyugdíj-
pénztárként mûködõ Pénztár tervei
múltjához méltóan elõre mutatók és a
fejlõdõdést célozzák. A hétköznapi kihí-
vások kezelése mellett messzebbre is
kell tekintenünk, a növekedés motivál-
ja pénztárunk vezetését, a százezer kö-
zeli taglétszámot tûztük ki célul – hang-
súlyozta Vokony János.

Pellei József ügyvezetõ a Pénztár
múltjáról tartott transzparens elõadást,
melyben az alapítás idõpontjától a jele-
nig mutatta be a Pénztár fejlõdését, nö-
vekedését, vagyoni helyzetének alakulá-
sát, illetve a jogszabályi, pénzügyi és gaz-
dasági környezet változásának sikeres
lekövetését, sõt a proaktív tevékenysé-
get. 

Az alapításkori stratégiai cél változat-
lan és továbbra is a legfontosabb szá-
munkra: A pénztártagok idõs korukra,
biztos anyagi hátteret kapjanak megta-
karításukkal pénztárunktól - hangzott
az összegzés a jövõre nézve.

A munkáltatói partnerek képvisele-
tében Lados Tibor Ellenõrzõ Bizott-
ság elnöke, a Mátrai Erõmû Zrt. képvi-
selõje emlékezett meg illetve mondta
el a születésnapi pohárköszöntõt. 

Pannónia Nyugdíjpénztár

Vokony János, a Pénztár 
Igazgatótanácsának Elnöke 
vágta fel az ünnepi tortát

A Paksi Atomerőmű
Dolgozóinak Szak-
szervezete (PADOSZ)
elnökét, Lőrincz
Lászlót kerestük fel
a decemberben a
Roszatom Konszern-
től kapott kitünteté-
se kapcsán. Beszél-
getésünk során a
Paksi Atomerőmű-
ben folytatott tevé-
kenységére és az
orosz szakszervezet-
tel való kapcsolatra
is kitértünk.

László 50 éves, harminc éve az atomerõmû dolgozója,
szinte mindenki ismeri, hiszen szakszervezeti tevékeny-
sége a kezdetekre nyúlik vissza. 1984-ben gépész vég-
zettséggel érkezett Paksra, fõ feladata a fõelzáró tolózá-
rak karbantartása volt. Majd az üzemviteli területre 
került át, átrakógép operátori munkakörbe. 1997-ben
kapott egy felkérést a PADOSZ elnökétõl, a helyi 
Üzemi Tanács vezetésére. Ezt a döntést komoly mérle-
gelés elõzte meg, hiszen ez a mûszaki pálya elhagyásá-
val járt. Új terültet, munkakör, feladatok, kihívások. Sej-
tette, hogy mi vár rá, végül belevágott. Döntésében, a
biztos családi hátteret képviselve, felesége támogatta.

Tíz évig vezette a Paksi Atomerõmû Üzemi Taná-
csát, melyben a közel azonos összetételû tagsággal jól

együtt tudott mûköd-
ni, erre az idõszakra a
mai napig büszke. Sõt
baráti jellegû kapcso-

latokat is ki tudott alakítani a kollégákkal. 
Egy tanulmányban az alkotó üzemi tanács minõsí-

tést kapták és tudták, hogy a paksi szó sokat ér, kikér-
ték a véleményüket az országban. Ez a szakszervezeti
vonalon is érvényes a mai napig. 

Az elõdök példáiból sokat tanult, tapasztalatait most
õ igyekszik átadni.

Idõközben a PADOSZ korábbi elnöke betegség mi-
att sajnálatos módon nem tudta feladatát a továbbiak-
ban ellátni, így Lászlóhoz újabb felkérés érkezett. Most
azt az 1400 fõs szakszervezetet vezeti, amely mindig
is kezdeményezõ jellegérõl volt híres; az ügyeiért ki-
állni tudó és akaró testületi vezetõkkel és tagsággal
szoros együttmûködésben. Ma - úgy véli - a megszer-

zett eredmények megtartása a legfõbb, de e mellett az
új célok elérése is fontos. Harcolni és szakmailag meg-
felelõen képviselni egy ügyet, felelõsségteljes feladat,
de együtt eredményt tudnak elérni.

A kapott kitüntetést sem érzi kizárólag a magáé-
nak, szerinte az egész szakszervezetet illeti. A
Roszatommal 10 éve vették fel a kapcsolatot a futsal
(teremlabdarúgó) torna kapcsán, ami kulturális és
szabadidõs programok révén vált szorosabbá. 

Egy konkrét megállapodás kidolgozását tervezik
2015-ben, melynek alapvetõ célja, hogy az építendõ
blokkokhoz érkezõ orosz munkavállalók számára szak-
szervezeti, munkavédelmi és kulturális téren - a lehe-
tõségekhez mérten - segítõ kezet nyújtsanak.

Az elvégzett munka a PADOSZ közös érdeme, ezt a
jövõben hasonló intenzitással és kiállással szeretnék
folytatni az együttmûködés szellemében.  

Gyöngyösiné Nyul Petra 

KKiittüünntteettééss aazz eeggyyüüttttmmûûkkööddéésséérrtt
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Nyílt levél Jávor Benedek részére
Jávor Benedek európai parlamenti képviselõ úr 2015. január 16-i
nyilatkozata, valamint az arról szóló tudósítások kapcsán a Pak-
si Atomerõmû Dolgozóinak Szakszervezete (PADOSZ) nyílt le-
velének megfogalmazásakor szükségesnek tartja az alábbiak
rögzítését:

A tagjaink és kollégáink egybehangzó véleménye alapján kije-
lenthetjük, hogy az Ön által megfogalmazott nyilatkozat szak-
maiatlan, az a Paksi Atomerõmû munkavállalóit mélyen sérti,
és az Ön által megfogalmazottak üzenetével messzemenõen
nem értünk egyet. 

Az Ön által leírtakkal kapcsolatban tételesen leírom álláspon-
tunkat:

2013-ban nem történt üzemzavar a Paksi Atomerõmûben, az
ezzel kapcsolatos sajtóhírek nem felelnek meg a valóságnak.
Kollégáink a normál üzemi mûködéstõl való eltérést tapasztal-
tak, amelyet a szokásos profizmussal, a hatóság által jóváha-
gyott szabályoknak megfelelõen kezeltek.

Nem igaz, hogy az atomerõmû munkatársai késlekedtek volna
jelezni ezt az eltérést az illetékes szerveknek. Biztonsági filozó-
fiánk és munkakultúránk szerves része az eltérések, hibák,
problémák, fejlesztési területek folyamatos keresése. Ennek
szellemében nem csupán azonnal jelentjük a tapasztalatain-
kat, de sokszor – mint ebben az esetben is –, kollégáink olyan
eltéréseket is jelentenek, amelyeket amúgy a világon sehol nem
szükséges. Sértõnek tartjuk az áldozatos, különleges szakmai is-
mereteket és bátorságot igénylõ munkát végzõ szakszemélyzet
tevékenységét ilyen módon lekicsinyelni.

Információink szerint az MVM Paksi Atomerõmû Zrt. pontos,
részletes válaszokat adott Képviselõ Úr tavaly decemberi leve-
lére. Ezek a válaszok véleményünk szerint alapfokú mûszaki is-
meretek birtokában is átláthatóak, illetve értelmezhetõek. 

Annak érdekében, hogy az elmúlt idõszakban tapasztalt soro-
zatos félreértések, illetve félremagyarázások a jövõben elkerül-
hetõek legyenek, a PADOSZ készséggel felajánlja, hogy követ-
kezõ alkalommal delegál egy kellõen felkészült szakembert
Képviselõ Úr számára, aki segíthet értelmezni a laikusok szá-
mára esetleg zavarba ejtõ információkat. 

Az MVM Paksi Atomerõmû Zrt. minden dolgozója magas szín-
vonalon, odaadóan, s nem utolsó sorban azon felelõsség tuda-
tában végzi mindennapi munkáját, hogy biztosítsuk az ország
villamosenergia-ellátásának több mint felét. Az atomerõmû-
üzemeltetés terén több mint 30 éves tapasztalattal rendelkezõ,
magasan képzett hazai szakembergárda munkájának minõsé-
ge nemzetközileg is elismert. Ezért sem lehet véletlen, hogy más
országok szakemberei nálunk tanulnak. Talán a Képviselõ Úr
számára nehezen elfogadható, de mi lelkiismeretesen, elköte-
lezetten és hûségesen végezzük azt a munkát, amelyet az em-
berek többsége talán el sem vállalna. Mi itt élünk, együtt élünk
az atomerõmûvel három évtizede: soha nem kockáztatnánk
magunk gyermekeink, unokáink, szeretteink, valamint orszá-
gunk biztonságát és jövõjét. 
A több tíz- százezer érintett, akár az egész országunk lakossá-
gának nevében pedig elvárjuk, hogy ezt más se tegye. 

Paks, 2015. január 20.
Lõrincz László
PADOSZ elnök

PADOSZ tájékoztatás a folyosói 
pletykák valóságtartalmáról

Kedves Tagtársaim, Tisztelt Kollégák!
Az elmúlt év végén, a Karácsonyi Ünnepet megelõzõen sajnálatos módon az újságok
címlapjára került munkahelyünk, a Paksi Atomerõmû. A mai napig nem csitul a téma
a mûhelyekben, irodákban, emiatt szeretnék adni egy rövid tájékoztatást. Segítségül hí-
vok ehhez két sajtóközleményt, melyek olvasása segít eligazodni az elhangzott hírek között.

Paksi erõmû - Lázár János: 
nemzetközi tanácsadó testületet hoz létre a kormány
A kormány európai szinten elismert szakértõk bevonásával, az Országos Atomenergia Hivatalon belül nem-
zetközi tanácsadó testületet fog létrehozni, amely a Paksi Atomerõmû bõvítése során segíti majd a fejlesz-
tést, valamint - más európai példákhoz hasonlóan - garanciát jelent a nemzetközi szakmai közvélemény tá-
jékoztatására - mondta Lázár János, a Miniszterelnökséget vezetõ miniszter pénteken az MTI-nek.
A miniszter kifejtette, hogy a nemzetközi sztenderdek figyelembevételével, a magyar adó- és áramdíjfizetõk
érdekeit szem elõtt tartva, a gazdasági rezsicsökkentés elõkészítése érdekében, a már mûködõ Paksi Atom-
erõmû fejlesztésére, a Magyarország szempontjából stratégiai jelentõségû energiaforrás biztonságának meg-
õrzésére, hatékonyságának növelésére, - más nagyvállalatokhoz hasonlóan - szintén világszerte elismert
szaktekintélyeket kívánnak bevonni. 
"Ezáltal a hazai eredmények és nemzetközi tapasztalatok alapján átláthatóbb és még eredményesebb mû-
ködést tudunk elérni" - hangsúlyozta.
"Ez nyilvánvalóan sértheti a korábbi kormányok alatt kialakult érdekeket. Beszédes, hogy már a kiválasztá-
si folyamat kezdetén megpróbálnak nyomást gyakorolni a kormányra és ellehetetleníteni ezt a kezdeménye-
zést" - jelentette ki Lázár János. Budapest, 2014. december 19., péntek (MTI) 

Forrás: www.nuklearis.hu

A MAGYAR NUKLEÁRIS TÁRSASÁG SAJTÓKÖZLEMÉNYE A PAKSI
ATOMERÕMÛ VEZETÉSÉNEK TERVEZETT LECSERÉLÉSÉRÕL 

Az MNT tiltakozik a paksi atomerõmû vezetésének lecserélése és az erõmû dolgozói létszámának
csökkentése ellen. A társaság felhívja a figyelmet arra, hogy ezek az intézkedések a nukleáris biz-
tonságot veszélyeztetik.

A Magyar Nukleáris Társaság (MNT) elnöksége aggodalommal követi a sajtóban megjelent híreket a paksi
atomerõmû teljes vezetésének lecserélésérõl és az erõmû dolgozói létszámának radikális csökkentésérõl.
Bízunk benne, hogy ezeket a híreket nem követik olyan kormányzati intézkedések, amelyek az erõmû biz-
tonságos üzemeltetését veszélyeztetnék.
A paksi atomerõmû nemzetközi szinten is kiemelkedõ biztonsággal, gazdaságosan üzemel. Az erõmû
vezetése nagyon sok olyan fejlesztést hajtott végre az utóbbi években, amelyek a hosszútávú, megbízható
üzemvitelt segítették elõ. 
……
A nagymértékû létszámcsökkentés egyértelmûen a biztonság rovására menne, ezért az erõmû felelõs
vezetése erre nem vállalkozhat. A nukleáris biztonság a legfontosabb, amit nem írhat felül semmilyen gaz-
dasági érdek.
……
A magyar vezetés lecserélése külföldi szakemberekre, illetve külföldi a szakértõk bevonása az operatív
vezetésbe egyértelmûen hibás lépés lenne, ha egyáltalán megoldható: a paksi atomerõmûhöz a paksi sza-
kemberek értenek a legjobban!

Budapest, 2014. december 21. 
A Magyar Nukleáris Társaság elnöksége 

A teljes cikk a Nukleáris Társaság és az EVDSZ honlapján olvasható (a szerk.)

A politikai, illetve a meg nem erõsített nyilatkozatokkal nem kívánok foglalkozni, azon csámcsog-
jon más. Szervezetünk rendelkezik a felelõs információs forrásokkal, illetve a folyamatos párbe-
széd az MVM PA Zrt. vezetõivel megalapozza azt, hogy eligazodjunk cégünket meghatározó, be-
folyásoló események között.

A minden valóságalapot nélkülözõ rémhíreket (pl. 800 fõs leépítést), nem kívánom kommen-
tálni, szemétkosárban van a helyük.

Napi életünket ezen felül bonyolítja a nyugdíj-korkedvezmény jogszerzõ idejének megszünteté-
se (2014. december 31.), amirõl még sokat fogunk beszélni, a hogyan továbbról, a lehetõségekrõl. 

Itt szeretném rögzíteni azt a tényt, hogy a munkáltatóval semmilyen tárgyalást nem folytatunk
a Kollektív Szerzõdés módosításával kapcsolatban, ami a 36 órás munkahetet, a 30 %-os sugárár-
talmi pótlékot és a pótszabadságot módosítaná.

A fenti témákat egyoldalúan nem lehet módosítani, az ezekkel kapcsolatos változások szintén a
folyosói pletykák kategóriája.

Javaslom, ha a tájékoztatóval kapcsolatban kérdés merülne föl, a PADOSZ irodát keressétek, vagy
hívjatok munkahelyi tájékoztatóra.

Végezetül Boldog Új Évet Kívánok minden kedves Kollégának!

2015. január 8.
Lõrincz László  elnök
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Téglás Józsefet, az
EVDSZ elnökhelyet-
tesét most a DUVISZ
Szakszervezet elnöki
minőségében kérdez-
tük a Vértesi Erőmű
Zrt-nél történt csopor-
tos létszámleépíté-
sekkel kapcsolatban:

Mi jellemzi ma a Vért munkaválla-
lóinak hangulatát?
Rövidebben: az elmúlt évben/években
1000 ember sorsa vált bizonytalanná. 

Kicsit hosszabban: akár 1500- 2000
család aggodalma kezd valósággá válni,
bár az érintett dolgozók már legalább
egy hónapja értesülhettek arról, hogy
2015. január 5-én kb. 270 fõ kapja meg
a felmondólevelét, mert minden koráb-
bi bizakodás ellenére a Márkushegyi Bá-
nyaüzem bezárt.  Hallhattuk, olvashat-
tuk és részesei voltunk, így tudhattuk,
hogy a szakszervezetek és a munkálta-
tó aláírt egy megállapodást, ami meg-
határozza a Vértesi Erõmû Zrt-nél a cso-
portos létszámleépítés végrehajtását.

Akkor nem érinthette váratlanul az
embereket ez a döntés. Vagy mégis?
Már 2009-ben sejteni lehetett, hogy a
Vértesi Erõmû Zrt-t 1990 óta ért hátrá-

nyos döntések, privatizációs kísér-
letek, a fejlesztések és beruházások
elmaradása okozta sebek elõbb
vagy utóbb térdre kényszerítik. A
végsõ döfést a meghiúsult áramvá-
sárlási szerzõdések okozták, mely-
nek következménye lett a cégre há-
rult óriási veszteség. Persze, a vál-
ság is rátett egy „lapáttal”!  Miért
akarjuk elhinni, hogy vége és nincs

tovább? Talán mert a haldokló is az utol-
só percig bízik a csodákban vagy mert
az ember amit hall vagy hallani vél, azt
is el akarja hinni!

És mit hallottunk:
– 2013-ban: a „kormány megnyugta-

tóan tudja rendezni 2018-ig a Vértesi
Erõmû által üzemeltetett márkushegyi
bánya rekultivációját és az ott dolgozó
több mint 800 ember sorsát”,

– értelmezésünk szerint: a verseny-
képtelen szénbányák bezárását elõsegí-
tõ állami támogatásról szóló
2010/787/EU tanácsi határozat bizo-
nyos feltételek mellett engedélyezi a
széniparnak nyújtott azon támogatáso-
kat, amelyeknek célja, hogy megköny-
nyítsék a versenyképtelen kõszénbá-
nyák 2018 decemberéig történõ bezárá-
sát,

– az Európai Bizottság engedélyezte,
hogy Magyarország 42 Mrd forintnyi ál-

lami finanszírozást nyújtson a verseny-
képtelen márkushegyi szénbánya bezá-
rásához.

Oly sok legenda terjedt el errõl a
szénfillérrõl, végül mennyi is az
annyi?
Az üzembezárási támogatás maximu-
ma: 2011-2014-ig összesen: 22,6 Mrd Ft
(5-6 Mrd Ft/év). A rendkívüli támogatás
maximuma: 2015-2018-ig összesen 19,6
Mrd Ft

Az „MVM Magyar Villamos Mûvek
Zrt. vezérigazgató-helyettese 2014.
márciusában jelentette be, hogy az
MVM projektcéget hoz létre, mely a
Vértesi Erõmûvet megújuló energiával
mûködõ létesítménnyé fejleszti. Né-
meth Lászlóné akkori nemzeti fejlesz-
tési miniszter a márciusi sajtótájékoz-
tatón elmondta: a döntés meghozata-
la során tekintettel kellett lenni arra,
hogy az erõmûhöz tartozik az ország
utolsó mélymûvelésû bányája, mely-
ben 2014 végéig be kell fejezni a szén-
termelést, valamint az erõmûnek 2020
végig szerzõdés szerint el kell látni
Oroszlány és Bokod távfûtését és me-
legvíz-szolgáltatását. A miniszter ak-
kor azt is mondta, hogy az új cég
megújuló erõforrásokon alapuló ener-
giatermelés bázisává teszi a Vértesi

Erõmûvet.” (Ez volt az a csoda, amire
Mi a mai napig vártunk!?)

Azon kijelentésekbõl és informáci-
ókból, miszerint: „az aknaszájban sze-
net nem hagyunk” vagy az, hogy „az erõ-
mûtelephely hasznosítását napirenden
tartva dolgozunk”, arra lehetett követ-
keztetni, hogy talán van még egy kis
idõnk!

Úgy tûnik, hogy minden rendben
van, akkor mégis mi nyomasztja a
maradó munkavállalókat?
A 2014. októberében bejelentett elbo-
csátásokat követõ december 12-én
megtartott közgyûlésén az MVM lesza-
vazta az általa a korábban elfogadott bio-
massza erõmû építését, ami egyben a
telephely hasznosítási program része
lett volna, és egyben elfogadta egy föld-
gáztüzelésû forró vizes kazántelep be-
építését. Ezek után jogosan fokozódik
az aggodalom, hiszen az ember azt lát-
ja, hogy kezd kicsúszni a talaj a lába alól.
Tudni véljük, hogy egy ilyen berende-
zés jó, ha 6-7 embernek tud munkát ad-
ni és nem látjuk, mi vár a 230 fõ üzemel-
tetõ illetve a további 250-300 fõ kiszol-
gáló és egyéb munkát végzõ munkavál-
lalóra! 

Ma már az is látszik, hogy Oroszlány
várost is idegesíti a változás és a bizony-
talanság!

…és ha „gazdag” az ígéret, akkor
politikus?

- T.A.T. - 

A VIMÉSZ Ügyvivő Testülete
(ÜVT) 2014. decemberi 12-én
év végi záró ülést tartott.

Az ülés napirendi pontjai a követ-
kezõk voltak: idõszakos beszámo-

ló, EVDSZ 2014. évi Taggyûlése, a kafetéria 2015. évi
adózási változásai, a 2014. évi bér- és szociális megál-
lapodások lezárása, év végi ünnepi ülés, jubileumi ju-
talmak átadása.

A legfontosabb napirendi pontokról beszámolva:
- Kovács Ferenc elnök úr tájékoztatta a testületet a

2014. november 25-én, Bikalon megrendezett EVDSZ
I. Taggyûlésének eseményeirõl. Az új vezetésnek az el-
múlt évben sikerült megõriznie az EVDSZ tekintélyét
mind konföderációs szinten, mind országosan és nem-
zetközi szinten is. Ennek ellenére az éves beszámolók-
kal kapcsolatban kritikák is hangzottak el a mûködés-
rõl és az eredményekrõl, melyek nagyrészt építõ jelle-
gûek voltak. A beszámoló dokumentumokat az elhang-
zott kiegészítésekkel a Taggyûlés elfogadta. A Taggyû-
lésen részt vett a LIGA elnöke, Gaskó István úr is, aki
elismerõen beszélt az EVDSZ elmúlt évi munkájáról és
a LIGA meghatározó szövetségének tartja az EVDSZ-t.
A Taggyûlés viszont beszámolót kért az elnök úrtól
kormánnyal történõ tárgyalások helyzetérõl, ezt õ meg
is tette. A Taggyûlés megvitatta és meghatározta az
EVDSZ jövõbeni programját, mely elfogadásra került.

- A kafetéria kapcsán Kovács Ferenc elmondta az
ügyvivõ testületnek, hogy az adózás változásainak át-
tekintése és kiértékelése a munkáltatóval még folya-
matban van. A változások minden esetre a szabályzat
felülvizsgálatát és módosítását igénylik. 

Egyebek között beszéltünk arról is, hogy a 2014.

évi bérmegállapodás év végi zárásának megállapodá-
sa a TE Kft-ben aláírásra került. A megtakarított bér-
maradvány bérarányosan kifizetésre került. Az MVM
GTER Zrt-ben a 2014. évi bérmegállapodás zárása még
folyamatban van.

- Az egyéb napirendi pontban a VIMÉSZ szerveze-
tén belül az Ifjúsági Tagozat felállítására és mûködte-
tésére vonatkozóan határozatot fogadott el a testület,

melyet majd végleges döntésre a Küldött Közgyûlés
elé fognak terjeszteni.

- Tatabányán a biomassza beruházás bankos és vál-
lalkozói szerzõdéseinek aláírása az eredeti határidõtõl
már nagy mértékben elcsúszott - a KFF közbeszerzé-
si eljárást felügyelõ hatóság felülvizsgálati eljárásának
elhúzódása miatt. A szerzõdések várhatóan még eb-
ben az évben aláírásra kerülnek.

Mindezek után került sor az év végi ünnepi ülésre,
amelyen Kovács Ferenc elnök úr rövid évértékelõ be-
számolót tartott az idei év fontosabb eseményirõl. Kö-
szönetet mondott valamennyi kollégának és tagnak a
2014. évi munkájukért.

Az évértékelés után a kerek évfordulót ünneplõ tag-
jainknak átadásra kerültek a törzsgárda jutalmak –
megköszönve hûségüket és kitartásukat.
Kerek évfordulót ünnepeltek:
MVM GTER Zrt-ben:

Lõrinci telephelyen Fehér István 10 évet, 
Begov Szilárd pedig 30 évet jubilál, 
Litéri telephelyen Tóth Tibor 40 évet jubilál.

TE Kft-ben:
Csík Tibor, Hiszékeny Péter és 
Törköly Zoltán 20 évet jubilálnak,
Nagy Zoltán 30 évet jubilál, Fehér Istvánné 40 évet, 
Antal József pedig 50 évet jubilál.
Az elnök úr elmondta a jelenlévõknek, hogy ebben

az évben is nagy megtiszteltetés érte szervezetünket,
és Lázár Róbert Géza elnökhelyettesünket, mert az
EVDSZ I. Taggyûlése emléktárgy kitüntetésben része-
sítette, a szakszervezeti és érdekvédelmi mozgalom-
ban kimagasló szerepvállalása és példaértékû áldoza-
tos munkája elismeréseként. Az elnök úr gratulált a ki-
tüntetéshez. KF

"Szegény ember az, aki még ígérni sem tud"
avagy a vértesi bizonytalanság napjainkban

A VIMÉSZ év végi ünnepi Ügyvivõ Testületi ülést tartott
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RRoommaannttiikkuuss VVaalleennttiinn nnaappookk
aa HHootteell******++OOvviitt-bbaann

2015. február 1 – 28. között

2 vagy 3 éjszaka szállás, svédasztalos reggelivel
romantikus gyertyafényes vacsora (3 fogásos, menüválasztásos)

üdvözlõ ital és sütemény, meglepetés bekészítés a szobában
kényeztetõ, illóolajos masszázs 

fény- és aromaterápiás infrakabin, finn szauna, fürdõköpeny használata
biliárd, asztalitenisz, WiFi , ingyenes parkolás

Csomagár
16 900 Ft/fõ/2 éj kétágyas szobában

19 700 Ft/fõ/2 éj kétágyas apartmanban

23 500 Ft/fõ/3 éj kétágyas szobában
27 500 Ft/fõ/3 éj kétágyas apartmanban

Árak az ÁFÁ-t tartalmazzák, az idegenforgalmi adó külön térítendõ 410 Ft/fõ/éj 18 éves kortól.
Gyermekek szállása - maximum 2 fõ- reggelivel 2 (nagy-) szülõvel egy szobában pótágyon

10 éves korig ingyenes, félpanzióval 15 éves korig kedvezménnyel!

Szép Kártyát (MKB, K&H, OTP), Étkezési- és Ajándék Erzsébet utalványt elfogadunk! 
Háziállat (kutya, macska) behozható 2 500,- Ft/kisállat/éj.

Szobafoglalás és információ:

8360 Keszthely, Alsópáhoki út
Tel: 83 /515 130; Fax: 83/515 131

www.hotelovit.hu; hotelovit@t-online.hu
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Az EVDSZ Ifjúsági Tagozata 2014. 12.
11-én vezetõségi ülést tartott, a múltból
levonandó konzekvenciák és a jövõ cél-
jainak meghatározására. A sikereinket,
elért eredményeinket nem különbözõ
statisztikák és mutatószámok alapján
mértük, hanem a tagok az általunk szer-
vezett programokon és egyéb szakszer-
vezeti rendezvényeken való részvételi
kedvével, és az összejövetelekrõl alko-
tott véleményével. 

2014-ben izgalmas órákat tölthettünk
a gyõri Audi - gyárban, átbuliztunk for-
ró nyári éjszakákat a Balaton parton és
a Velencei-tónál, nagyokat csobbantunk
a Gyulai Várfürdõben, kellemesen fá-
rasztó túrákon vettünk részt Királyré-
ten, ínyencségeket kóstoltunk a Csabai
Kolbászfesztiválon és nem utolsó sor-
ban képzések és fórumok alkalmával
bõvítettük tudásunkat. 

2015-ben is hasonlóan érdekes és
hasznos programokat tervezünk. Szóba

került több üzemlátogatás lehetõsé-
ge és ismét a nyári melegben, vízpart
melletti Ifjúsági találkozó szervezése,
melyeken régi és új arcok részvételé-
re is számítunk. 

☺ ☺ ☺
„ A legértékesebb dolog, amit
ismerek az, az információ”-
hangzik el a Tõzsdecápák
címû filmben. Az idézet-
tel mindenki egyet is
érthet, hiszen minden
napi munkánkhoz fel-
tétlenül szükséges az in-
formáció pl.: a legfris-
sebb változásokról, az új
árakról, és a teljesítendõ
értékekrõl. 

Az Ifjúsági Tagozat is fontos-
nak tartja a folyamatos informá-
cióáramlást, nem csak szakszerve-
zeti, hanem a mindennapjainkat
segítõ mikro- és makrogazdasági tudni-

valókban is. Ennek
eredményeképpen szü-
letett meg a döntés arról,

hogy újra aktiváljuk a
nyilvános Facebook olda-

lunkat, ahol számos fontos
és hasznos információ található

nem csak az iparágban dolgozók-
nak, hanem bárkinek, akit érint
vagy érdekel a munka világához

kapcsolódó módosítások és elemzések. 

Aki már járt az oldalunkon tudja, nem
csak szakmába vágó megosztásokkal ta-
lálkozhat, hanem egyéb hírekkel, ké-
pekkel is. Ezúton bíztatunk mindenkit,
hívja meg bátran ismerõseit, csatlakoz-
zanak csapatunkhoz és osszunk meg
érdekes és hasznos információkat egy-
mással. (Facebook elérhetõség: www.
facebook.com/evdsz.it)

Szerzõ: Deák Dóra
DÉMÁSZ Szakszervezet

VVIIFFII  HHÍÍRREEKK

Az elõzményeket gyorsan elmesélem, hogy a lényegre
tudjunk térni:

Történt, hogy a kicsiny faluba „Egon-bá” (ez a hiva-
talos neve, mert mindenki így ismeri, amolyan Mekk
Elek) szóval hólapátok tucatjából és egy IFA generátor-
ból létrehozott?! – mit létrehozott – megalkotott egy
„Oltárnatív” erõmûvet, mivel hogy a templomtorony-
ra, az oltár fölé szerelte produktumát. (Mégis szaporo-
dott a templomba járók száma, mert többen Messiás
csalogató szervezetnek hitték.)

Szóval eljött az idõ, hogy a település bekapcsolódjon
az országos energia szektorba. Háttér stáb alakult. Elõ-
ször is a „Konszern” szakszervezeti titkárt választott,
mondván, hogy a tagság majd meglössz! Volt még fon-
tos tennivaló más is. Pl. ha már ilyen jelentõs szerepet
töltenek be az iparágban, a falut, kisközséggé léptették
elõ és rögtön választottak testvérvárost: TOKIÓ-t. Ez ed-
dig megvót. 

Szakszervezeti titkárunk, Géza is elérkezettnek látta
az idõt, hogy csatlakozzon valamelyik Szövetséghez. Pl.
legyen mondjuk az EVDSZ, mert ezt ki is tudta monda-
ni. Néhány nappal a jelentkezési okmányok benyújtá-
sa után a községi postahivatalba e-mail érkezett Gézá-
nak. Amint leszedték az infót a Commodore 64-rõl, Ju-
liska a verseny-postás jármûvére pattant (66-os kiadá-
sa Csepel kerékpárnak, ami még igen jó állapotban volt
a korához képest; meg volt annak a vázán a két kerék,
ülés, kormány (hát kell ennél több???)  Hja? Meg az a
nyolcas köracél, ami a féket mûködtette. Az üzenetet
diszkréten továbbította Gézának, ami azt jelenti, hogy

57 állandó lakosnak 86-szor mondta csak el! Az üzene-
tet átvették, a család megolvasta, értékelte, különbözõ
eredménnyel.

Apa (Feri bácsi): Turnéra hívnak fiam!
Anya (Bori néni): térnyitás, az valami UFÓ Club
Báty (Bendegúz): Tréning ez öcsém! Vigyé’ magad-

dal glott gatyát atlétát, dorkót, erre le is vágta öccsének
a 8 évvel ezelõtt vásárolt tornacipõjének elején vagy 6
cm-t az orrából. Annak idején 83 Ft-ba került a vegyes-
boltban.

Gézám, érezve a családi hátteret, mély levegõt vett,
és optimizmustól telve megnézte a célállomást: „HO-
TEL VERTES” Siófok. Harcos híg társaság, de szeretem
a kihívásokat. Gondolta, ha itt meg is vernek, nem le-
het rosszabb a tavalyi „vépánál”, mit a búcsúba kaptam
a lángossütõ elõtt.

Úgy tûnik minden összeállt, irány a Balaton!
A közlekedési viszonyokat felmérve, 3 nappal elõbb

elindult. Táskájába hamuban sült jó tanács; 1 tábla ko-
lozsvári szalonna; 1 szál stifolder és persze egy üveg pá-
linka, amirõl nem is tudta, hogy a karrierjét alapozhat-
ja meg. Ilyen elõzmények után az Isten se gondolta vol-
na, hogy célba ér.

A helyszínen két csodálatos „démon” Adriána és Ste-
fani várta a leharcolt fiatalembert, akik kézben tartot-
ták a szervezést A-Z-ig. Hasznos információkkal látták
el, majd hõsünket bevezették egy nagy terembe, ahol
már üldögélt vagy 30 unott képû versenyzõ. 

A kezdés idõpontjára jött az igazi meglepi! Tréning-
vezér gyanánt beléptek G. Lolo Brigida és Antoni Hop-

kins álteregói. Kérem, ne sértõdjenek meg érintettje-
ink, de néhány másodperc retusálás után az édesany-
juk se állítana mást róluk!

A tréning pörgött, kacifántosabbnál kacifántosabb
feladatok követték egymást. Szünet; kávé; süti; pogi;
tréning; ebéd; süti; satöbbi. Délután 6 körül hõsünk
meggyúrva, meggyötörve, mint egy ENSZ nagykövet,
a haja, mint akinek a kezében bomba robbant, támoly-
gott ki a konferencia terembõl. A feliratra visszatekin-
tett döglött hal szemeivel, a tekintet mögött, talán mag-
vas gondolatok: milyen nehéz is a szakszervezeti tiszt-
ségviselõk élete!!!!

Felrévedve a táskája tartalmára gondolt; a sporteszkö-
zeire, meg a túlélési kiegészítõkre. És ekkor, mint egy
frissen fúrt olajkút, fáklyaként lobbant a felismerés fé-
nye, már nyúlt is a páleszért. Elõkerült a nem csekély
mennyiségû tudatmódosító elixír. A másodperc töredé-
ke alatt kisebb-nagyobb csoportosulás vette körül Gé-
zát; „ugye tudod, hogy mindig jó barátod voltam” meg-
nyilvánulással tudtára adták, hogy innentõl kezdve „ban-
datag” – Szerintem a KÓPIS karrierje is így kezdõdhe-
tett! (Bocs, tudom, hogy meg fogsz ölni! A szerzõ)

Egy viharos, jókedvû éjszaka után G. hazautazott szü-
lõföldjére, mindössze 2 és fél nap alatt, mivel vonattal
ment. Úgy emlékezett, hogy arra van szakszervezeti ked-
vezmény. Még fiatal, majd „rájön”. Csak nehogy el akar-
jon menni korengedményes vagy korkedvezményes
nyugdíjba, mert az is meghal, mint a három „nõvér”:
„MÁRIA-TERÉZIA” – „KÁVÉ-TERÉZIA” – „CAFE-TÉRIA”

– A Vándor –

TTrraaee--nn--iinngg – a Vándor újabb története
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A Sportértekezletet követõen ülést tartott  a Villamos-
energia-ipar a Sportért Alapítvány kuratóriuma is. 

A kuratóriumi ülésen odaítélték a 2014. évi iparági
sporttalálkozók iránt legnagyobb érdeklõdést mutató
és legeredményesebb szereplést elérõ társaságok ré-
szére alapított „A RÉSZVÉTEL A FONTOS” és „NEM
CSAK A RÉSZVÉTEL FONTOS” Vándorkupákat.  

Nagyvállalati kategóriában (1000 fõ feletti lét-
szám) mindkét vándorkupát az EDF DÉMÁSZ
Társaságcsoport nyerte el.

Kisvállalati kategóriában (1000 fõ alatti létszám)mind-
két vándorkupát a Budapesti Erõmû Zrt. nyerte el.

Kisebb módosítást határozott el a kuratórium  a
vándorkupa kiértékelés szabályainál. Csak azon társa-
ságok kaphatnak a jövõben helyezési pontot, ame-
lyek legalább öt találkozón képviseltetik magukat.

A Kuratórium jóváhagyta „A Sportért és az iparági
kollégákért” kitüntetésre a Sportbizottság által adott
javaslatot. A kitüntetés átadására a 2015. évi teke talál-
kozón kerül sor.

A kuratórium jóváhagyólag tudomásul vette a
2014. évi gazdálkodás várható eredményérõl
szóló számszaki és szöveges tájékoztatót, és a 2015.
évi elõzetes költségvetést, amelynek. véglegesítésé-
re a tárgyév elején kerül sor. Fontos kiemelni, hogy az
iparági társaságok mindegyikétõl megérkezett az ala-
pítványhoz az ÁVSZ szerint támogatás (amely 2014-

ben 749 Ft/fõ) volt, s alapvetõen ez biztosította a VIT-
SPORT Alapítvány tervszerû mûködését.

Nagy kihívás volt az Alapítvány számára 2014-ben,
hogy felvállalta két találkozó, az asztalitenisz és a VOTT
megrendezését, amelyet felkért iparági kollégák,
nyugdíjasok, középiskolás diákok közremûködésével
sikeresen teljesített úgy, kisebb, vagy változatlan rész-
vételi díjak alkalmazása mellett az Alapítványnál még
kisebb nyereség is képzõdött.

Az elfogadott 2015. évi elõzetes költségvetés bizto-
sítja az alapítvány megszokott tevékenységeinek (hon-
lap mûködtetés, találkozók nevezési díjának támoga-
tása, Tájékoztató Füzet elkészítése, stb.) fedezetét. A
jövõbeli találkozók szervezésének megkönnyítése ér-
dekében a kuratórium jóváhagyta a nevezési díj for-
maszerzõdés módosítását, így a találkozók elõzõ évi
létszáma után az egy fõre jutóan  változatlan támoga-
tási összeg 85 %-a kerülhet elsõ részletként 2015-ben
kifizetésre, és a tényleges létszám alapján kerül átuta-
lásra a maradék.

Versenynaptár

Tájékoztató a VITSPORT ALAPÍTVÁNY kuratóriumának ülésérõl

A teketalálkozó
helyes 

eredménye
A 2014. októberi teketa-
lálkozó vegyes páros
eredménye helyesen: 

1. Savanyú Jánosné -
Gazdag János
Bakonyi Erõmû Zrt. 

2. Ácsné Monori Mária -
Nádaski Tibor, 

ELMÛ-ÉMÁSZ. 

3. Tamás Erzsébet -
Fenes László,
MVM Paksi Atomerõ-
mû Zrt. 
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Az év végéhez közeledve megtartásra került a 2014.
évi iparági sporttalálkozók kiértékelését és a 2015.
évet elõkészítõ Villamosenergia-ipari Sportértekezlet.
A sportkoordinátorok és szakági sportszakemberek
képviselõinek bevonásával lefolytatott értekezlet
2014. november 28-án a Budapesti Erõmûben került
megrendezésre. Az értekezletet Várhelyi Géza a Villa-
mosenergia-ipari Sportbizottság elnöke vezette le.

Az értekezlet megállapította, hogy a 2014. évi
sporttalálkozók a meghirdetett versenynaptár
szerint hiánytalanul és sikeresen megrendezés-
re kerültek.

2014-ben a kísérleti sportágak közül elsõ ízben ke-
rült a hagyományos sportágak közé a Futó Találkozó,
mely nemcsak beváltotta a hozzá fûzött reményeket,
de a nehezedõ gazdasági körülmények között azon ke-
vés sportágak számát növelte, ahol az elõzõ évi adato-
kat meghaladta a résztvevõk száma. Annak ellenére,
hogy a Futó-, a Horgász-, a Tenisz-, és a Természet-
járó - Találkozók létszáma növekedett, összességé-
ben némi csökkenés volt tapasztalható a résztvevõk
létszámában. 

A Sportértekezlet résztvevõi közül többen hangsú-
lyozták, hogy a résztvevõk számának alakulása a
találkozók sikerességének talán legfontosabb
mutatója, s az iparági sportmozgalom vezetõinek,
aktíváinak, kiemelten a találkozók rendezõinek min-
dent meg kell tenni annak érdekében, hogy ez a csök-
kenés ne váljon tendenciává.

A Sportértekezlet örömmel állapította meg a költ-
séghatékonyabb rendezésre tett intézkedések ered-
ményességét: a találkozók részvételi díjai összes-
ségében nem növekedtek, sõt, több, mint 5 %-
kal csökkentek, miközben a találkozók hangulata,
sportszakmai sikeressége a résztvevõk által visszakül-
dött elégedettségi értékelések alapján változatlanul és
vitathatatlanul jó volt. Ezúton is kérünk minden részt-
vevõt, hogy a rendezõk teljesítményének értékelése
során vegye figyelembe, hogy a rendezõknek az ipar-
ági találkozók jövõje szempontjából egyik legfonto-

sabb feladata a költséghatékony szemlélet érvé-
nyesítése. A résztvevõk jobb tájékoztatása érdeké-
ben tervezzük, hogy a honlapon közzé tesszük a talál-
kozó részvételi díját megalapozó költségvetést is.

Az értekezlet több fontos dokumentumot fogadott
el. A 2015 évi Versenynaptárban ugyan még né-
hány adat pontosításra vár, de minden sportágra je-
lentkezett rendezõ. 

Az Általános Versenyszabályzat (ÁVSZ) kisebb
módosítása mellett elfogadásra kerültek a sportági
versenyszabályzatok (asztalitenisz, természet-
barát, tenisz, teke, futás, sárkányhajó, labdarú-
gás, vitorlás, kajak-kenu) módosításai is.

A Sportértekezlet megtárgyalta és elfogadta az
"Örökös Bajnok" kitüntetõ címek adományozására
vonatkozó keretszabályozást (lásd külön), amelynek
sportágankénti pontosítása, kiegészítése az idei talál-
kozók Sportági Értekezleteinek feladata lesz. 

Végezetül Várhelyi Géza elnök felhívta a figyelmet
arra, hogy az ÁVSZ elõírása szerint 2015. a Sportági Bi-
zottságok megújításának éve, és felkérte a "hivatalban
lévõ" bizottságokat a választás gondos elõkészítésére. 

(A Sportértekezleten elhangzottak, valamint az írá-
sos anyagok megtalálhatók a VITSPORT Alapítvány
honlapján: www.vitsport.hu)

A Villamosenergia-ipari Sportértekezlet ezúton is
megköszöni a találkozók rendezésében dolgozó
kollégák áldozatkész munkáját, és köszönetét fe-
jezi ki az iparági munkáltatóknak a találkozók si-
keres lebonyolításához nyújtott támogatásukért!

Az iparági sporttalálkozókon résztvevők számának alakulása 2004-2014
Sportágak             2004     2005      2006     2007    2008    2009      2010      2011    2012      2013     2014

1. Asztalitenisz 128 116 117 98 98 139 157 135 131 98 82
2. Horgász 103 141 144 142 138 142 160 160 155 169 179
3. Kajak-kenu 105 110 140 140 149 151 122 132 146 131 117
4. Kispályás labdarúgás 169 197 211 157 195 216 217 269 264 258 216
5. Sakk 62 65 79 67 66 65 68 56 58 57 49
6. Sí 290 337 380 367 387 369 405 511 422 440 412
7. Teke 152 179 192 202 231 232 205 192 210 194 181
8. Tenisz 237 265 233 239 201 231 232 221 201 193 221
9. Természet-járó 399 401 442 434 438 480 498 491 486 451 503
10. Vitorlás 93 102 128 116 118 281 305 258 218 197 175
11. Futás 0 0 0 0 0 0 0 134 151 194 253
12. Sárkányhajó 0 0 0 0 0 0 275 174 186 210 194
13. Streetball 0 0 0 0 0 0 70 62 59 62 0
14. Fallabda 0 0 0 0 0 0 0 0 0 68 79
MINDÖSSZESEN 1738 1913 2066 1962 2021 2306 2714 2795 2687 2722 2661

ÖSSZEFOGLALÓ A 2014. ÉVI SPORTÉRTEKEZLETRÕL

"A Villamosenergia-ipari …....……. Találkozók 
Örökös Bajnoka" kitüntetés

1. A kitüntetés célja: Az iparági sporttalálkozókon valamely sport-
ágban hosszú idõn át nyújtott kiemelkedõen sikeres teljesít-
mény elismerése.

2. A kitüntetéssel járó díj: Késõbb kiválasztandó emléktárgy, ame-
lyen jól olvashatóan elhelyezhetõ a kitüntetés elnevezése és a
kitüntetett személy neve. 
A kitüntetés átadása: A kitüntetés átadására az évenkénti Villamos-
energia-ipari Sportértekezleten kerül sor. Ez alól kivétel a kitünte-
tés adományozásának 1. éve, amikor is a már a múltban kiérde-
melt kitüntetések átadása már a sportági találkozón megtörténik. 
2.1 A kitüntetésre vonatkozó egyéb szabályok
2.2 A kitüntetés elnyerésének pontos, objektív feltételeit

sportáganként a Sportági Versenyszabályzatban kell
meghatározni.

2.3 Az adott sportág kitüntetettjeinek nevét és a kitüntetés
adományozásának évét a Sportági Versenyszabályzatok
e célra létrehozott függelékében meg kell örökíteni.

2.4 A kitüntetés átadását a tárgyévi sporttalálkozón elért ered-
mények alapján a Sportági Bizottság kezdeményezi a ki-
tüntetettekrõl szóló melléklet szerint Adatlap VITSPORT
Alapítványnak való megküldésével. Az Adatlapot a honlap
e célra létrehozandó részén tartósan meg kell jeleníteni.

2.5 Egy személy egy sportágban csak egyszer nyerheti el a
kitüntetést.

2.6 A kitüntetés csapat jellegû sportágakban (jelenleg: labda-
rúgás, sárkányhajó) nem adományozható.

2.7 Jelen szabályzat szerinti kitüntetések elsõ ízben 2016-
ban kerülnek átadásra.

3. Jelen dokumentum elfogadására, módosítására a Villamosener-
gia-ipari Sportértekezlet és a VITSPORT Alapítvány kuratóriu-
ma együttesen jogosult. 

4. A jelen szabályzat mûködtetésével kapcsolatos feladatok koor-
dinálása a Villamosenergia-ipari Sportbizottság feladata.
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